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Друковані видання 

Уряд планує другого грудня внести до Верховної Ради проект Державного 

бюджету на 2014 рік  

"Голос України" 

Про це під час брифінгу заявив Голова Верховної Ради Володимир Рибак. «Для розгляду 
Держбюджету залишилось дуже мало часу. Є показники, основа, на яких формуватиметься 
кошторис. Вони узгоджуються з міжнародними інститутами і всередині країни», — зазначив В. 
Рибак. 

А цього тижня парламент має поставити крапку стосовно законопроектів щодо 
лікування засуджених за кордоном, про прокуратуру і про виборче законодавство. «Я вніс до 
порядку денного чотири законопроекти щодо лікування засуджених за кордоном, які 
розглядалися в комітеті. Є пропозиція голови профільного комітету, щоб разом з цими 
документами розглянути ще й законопроект опозиції. Але я хотів іти поступово. Спочатку 
розглянути чотири законопроекти. Якщо по них не буде прийнято рішення, то залишаться ще 
два законопроекти опозиції і Олега Ляшка. Але з цього питання ще працюватиму з робочою 
групою», — зазначив він. 

Голова Верховної Ради не бачить потреби запрошувати Віктора Януковича до 
парламенту. «Президент сказав: приймайте рішення, я підпишу закон, який буде прийнято. У 
глави держави на цьому тижні є відрядження. Тому це питання я з ним узгоджу», — сказав В. 
Рибак. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=306578 
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Парламент хоче голосувати за євроінтеграційні законопроекти  

"Голос України" 

Погоджувальна рада 

Нинішній пленарний тиждень у парламенті буде останнім перед самітом Східного 
партнерства «Україна—ЄС» 28 листопада. До розкладу засідань Верховної Ради на 19—22 
листопада внесено 122 питання. Найважливіші проекти законів, які необхідно прийняти до 
Вільнюського саміту — про прокуратуру та про внесення змін до виборчого законодавства, 
попередньо було заплановано до розгляду в другому читанні у вівторок, а на погоджувальній 
раді вирішено розглянути та проголосувати їх у цілому в четвер.  

Опозиція запропонувала запросити 21 листопада до парламенту Президента, щоб він 
підписав євроінтеграційні закони просто в сесійній залі. А щоб упоратися із запланованим, 
депутатам буде запропоновано два дні — у вівторок та в четвер — працювати аж до пізнього 
вечора, до завершення розгляду всіх запланованих питань. 

За словами Голови Верховної Ради України Володимира Рибака, до законопроекту про 
прокуратуру подано близько 500 поправок від народних депутатів, до змін до виборчого 
законодавства — майже 1000 пропозицій. Законопроекти про лікування засуджених за 
кордоном, яких на сьогодні подано до парламенту вже шість, буде винесено на розгляд 
парламенту після опрацювання узгодженого рішення робочою групою. 

Серед інших питань, запланованих до розгляду на нинішній пленарний тиждень, — 
урядові ініціативи, питання ратифікації, про обрання та звільнення суддів. У середу, 19 
листопада, в сесійній залі пройдуть парламентські слухання на тему «Участь молоді в 
суспільному житті: економічна активність». 

Лідер фракції Партії регіонів Олександр Єфремов закликав до конструктивної 
законодавчої роботи нинішнього пленарного тижня і запропонував працювати в четвер до 
повного розгляду всіх запланованих питань. Він запропонував додатково внести до порядку 
денного низку законопроектів, зокрема про міграційну службу, щодо встановлення цін і 
тарифів, про господарську діяльність у Збройних Силах України та інші. На годину запитань до 
уряду в п’ятницю, 22 листопада, фракція Партії регіонів зініціювала розглянути питання про 
формування Державного бюджету України та про стан промислового виробництва. 

Лідер фракції «Батьківщина» Арсеній Яценюк запропонував запросити до Верховної 
Ради у четвер, 21 листопада, Президента України. І щоб парламент прийняв у цілому всі 
євроінтеграційні законопроекти — про прокуратуру, про зміни до виборчого законодавства та 
про лікування засуджених за кордоном — за присутності Президента України, а Віктор 
Янукович підписав ці закони просто в сесійній залі. «Це буде не слова, а та дія, яку побачить 
увесь світ, що Україна справді є частиною європейського простору», — сказав А. Яценюк. 
Водночас він заявив, що опозиція готова зняти з розгляду всі поправки до законопроектів про 
прокуратуру та про зміни до виборчого законодавства, щоб прискорити процес ухвалення цих 
законопроектів у цілому. «Ми, як опозиція, ідемо на будь-які компроміси заради підписання 
Угоди і сподіваємося, що Партія регіонів також готова до компромісу», — сказав А. Яценюк. 
Фракція «Батьківщина» також запропонувала проголосувати постанову про вшанування 80-х 
роковин голодомору 1932—1933 років. 

Фракція «УДАР» виступила з вимогою звіту Прем’єр-міністра та економічного блоку 
уряду з питання бюджету. Про це заявив заступник керівника фракції «УДАР» Віталій 
Ковальчук. Він також зазначив, що відповідно до Бюджетного кодексу не пізніше 20 листопада 
Державний бюджет на наступний рік мав би бути прийнятий у другому читанні. І тоді свої 
бюджети могли б формувати місцеві громади. 

Лідер фракції «Свобода» Олег Тягнибок наголосив на потребі відзначення на 
державному рівні роковин трагедії Голодомору в Україні. Він назвав неприпустимим, що вхід 
до музею Голодомору є платним, і запропонував ухвалити спільну заяву до керівних органів ЄС 
та країн Європейського співтовариства із закликом визнати Голодомор геноцидом українського 
народу та вшанувати в сесійній залі пам’ять жертв Голодомору хвилиною мовчання. 
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Фракція Компартії, за словами її лідера Петра Симоненка, наполягає на ухваленні 
законопроектів, які передбачають укладення контрактів із керівниками комунальних закладів 
охорони здоров’я, утворення ТСК з питань розслідування обставин зупинки Державного 
реєстру, про запровадження пені за невиплату заробітної плати, щодо боротьби з 
фальсифікацією молочної продукції, про мораторій на зростання житлово-комунальних тарифи. 

Перший віце-прем’єр-міністр України Сергій Арбузов заявив, що розгляд урядових 
ініціатив дасть змогу вирішити широке коло питань — соціального захисту, розвитку 
фінансової сфери, системи правопорядку та судочинства, енергетики та житлово-комунальної 
сфери, залучення інвестицій та інновацій. «Кожен законопроект має принципово важливе 
значення, і уряд закликає парламент до співпраці», — наголосив С. Арбузов. Стосовно 
вшанування пам’яті жертв голодомору, то віце-прем’єр повідомив, що уряд розробив план 
жалобних заходів на 23 листопада та ухвалив рішення про направлення коштів на встановлення 
пам’ятника жертвам Голодомору у Вашинг-тоні. С. Арбузов також запевнив, що підвищення 
тарифів на житлово-комунальні послуги для населення найближчим часом не буде. 

Президент очікує від парламенту ефективної законотворчої роботи, наголосив 
представник Президента у парламенті Юрій Мірошниченко. Він закликав не накопичувати в 
комітетах законопроекти, які потребують розгляду, щоб виклики, які виникають у країні, 
отримували гідні законодавчі відповіді. 

Співголова комітету парламентського співробітництва «Україна—ЄС» Петро 
Порошенко поінформував, що в Брюсселі одноголосно прийнято підсумкову заяву щодо 
Вільнюського саміту, до якої за ініціативою української сторони було внесено питання про 
відзначення роковин Голодомору, про важливість місії спостерігачів Європарламенту та інші. 
Що стосується питання про запровадження безвізового режиму між Україною та ЄС, зауважив 
П. Порошенко, то на комітеті було відзначено продемонстрований прогрес, але водночас 
наголошено, що Україна ще має врегулювати антикорупційне законодавство через створення 
атикорупційного центру та законодавство щодо державних закупівель. А Уповноважений 
Верховної Ради з прав людини має внести конституційне подання щодо антидискримінаційного 
законодавства. Тоді може йти мова про завершення Україною виконання першої фази 
зобов’язань щодо безвізового режиму з ЄС. 

Юрій Мірошниченко, представник Президента України у Верховній Раді: 

 «Не зовсім правильно застосовувати ультимативний стиль під час розгляду 
європейського пакета законопроектів. Вони не повинні бути заручниками політичних дискусій, 
адже йдеться про суттєві реформи — і в частині прокуратури, які передбачають європейські 
стандарти, і у виборчому законодавстві». 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=306547 

Неделя в Европе  

Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Открыв заседание согласительного совета, Председатель Верховной Рады Владимир 
Рыбак предупредил присутствующих, что предстоящая пленарная неделя будет непростой. 
"Запланировано рассмотреть 122 вопроса, в том числе — четыре законопроекта о лечении 
заключенных за границей. Еще два документа на эту тему — Андрея Кожемякина 
("Батькивщина") и Олега Ляшко (внефракционный) — к рассмотрению не подготовлены",— 
сообщил Рыбак. 

Как известно, текущая неделя является последней в графике работы ВР перед саммитом 
Украина—ЕС, который состоится в Вильнюсе в конце ноября. К этому времени народным 
депутатам необходимо принять три законопроекта — "О прокуратуре" и "О внесении 
изменений в избирательное законодательство" намерены рассмотреть в четверг. Третий 
документ — о лечении заключенных за границей, который позволит Юлии Тимошенко выехать 
на лечение в Германию, к заседанию согласительного совета не был подготовлен. 
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— Я неприятно удивлен тем, что до сих пор нет законопроекта о лечении Юлии 
Тимошенко! Во вторник необходимо принять его в первом чтении, а в четверг — в целом! — 
возмущенно сказал глава фракции "Батькивщина" Арсений Яценюк. В ответ на внесение 
соответствующего законопроекта рабочей группой, которую возглавляет народный депутат 
Геннадий Васильев, Яценюк пообещал отозвать поправки оппозиции к законопроектам о 
прокуратуре и о выборах. 

— Мы идем на любые компромиссы, чтобы соглашение об ассоциации было подписано! 
И надеемся, что президент поступит так же! — подчеркнул лидер фракции "Батькивщина", 
после чего выступил с неожиданным предложением: в четверг пригласить в парламент 
Президента Виктора Януковича.— Было бы знаково, если бы глава государства подписал 
принятые законы и тут же их обнародовал! 

Владимир Рыбак тут же отклонил предложение оппозиции. 

— Я не вижу необходимости приглашать президента в Раду — у него свой график, он 
сказал: принимайте, а я подпишу,— пояснил Рыбак. 

Постоянный представитель Президента в парламенте Юрий Мирошниченко (Партия 
регионов) добавил, что предложение Арсения Яценюка "принято к сведению", однако сначала 
депутаты должны сделать так, "чтобы президенту было что подписывать". 

Дальнейшие выступления участников согласительного совета отодвинули на второй 
план вопросы евроинтеграции. В частности, глава фракции "Свобода" Олег Тягныбок 
предложил народным депутатам по случаю 80-й годовщины голодомора 1932-1933 годов 
"обратиться к руководству Евросоюза с призывом признать голодомор геноцидом украинского 
народа" и ввести уголовную ответственность за его отрицание. Глава Коммунистической 
партии Петр Симоненко в свою очередь призвал коллег "защитить граждан от невыплат пенсий 
и зарплат", которые, по его мнению, последуют после подписания Украиной "позорного 
соглашения с ЕС". 

К обсуждению повестки дня депутатов вернул сопредседатель комитета парламентского 
сотрудничества Украина—ЕС Петр Порошенко. Он призвал Раду обеспечить 
работоспособность Национального антикоррупционного комитета и попросил 
уполномоченного Верховной рады по правам человека Валерию Лутковскую обратиться в 
Конституционный суд относительно вопроса о противодействии дискриминации. Ранее 
парламент отказался принять закон, который запрещал бы ограничивать право граждан на 
трудоустройство и профессиональное образование на основании их сексуальной ориентации. 
Представители Партии регионов и оппозиции тогда пояснили, что защита от дискриминации и 
так гарантирована Конституцией. 

— Мы договорились, что это может стать пунктом, который устраивает наших 
европейских партнеров. Это может дать возможность на саммите в Вильнюсе принять 
заявление о выполнении Украиной первой фазы безвизового режима,— отметил Петр 
Порошенко. Владимир Рыбак тут же поручил парламентским комитетам в кратчайшие сроки 
подготовить соответствующие документы. 

Заседание согласительного совета завершилось на повышенных тонах — Арсений 
Яценюк потребовал от провластных депутатов гарантий принятия законопроекта, который 
позволит Юлии Тимошенко выехать за границу на лечение. 

— На прошлой неделе секретарь Совета национальной безопасности и обороны Андрей 
Клюев заявил нашим европейским партнерам, что во вторник будет принят закон о лечении 
осужденных! А в среду он будет подписан Президентом! — настаивал Яценюк, однако в 
Партии регионов ничего обещать не стали. 

— Когда рабочая группа внесет законопроект, тогда мы рассмотрим и другие документы 
на эту тему! — резюмировал Владимир Рыбак. 

http://www.kommersant.ua/doc/2346757 
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Ксения Ляпина: «Разработана схема, когда ведомства закупают программы через 
государственные предприятия»  

Елена Дудко, "Власть денег"  

Член парламентского комитета по вопросам экономической политики рассказала о том, 
как пыталась провести депутатское расследование по выкачке денег из госбюджета через 
частное программное обеспечение, и почему у нее это не вышло. 

Почему народным депутатам Украины не удалось на комитетских слушаниях 

разобраться в ситуации с частным программным обеспечением государственных органов? 

— Мы обратились ко всем государственным органам в Украине с просьбой рассказать, 
кто и за какие суммы предоставляет им программное обеспечение, а ключевые ведомства нам 
информацию не предоставили. Комитет сейчас думает, в каком формате делать уточнения. 

Разработана схема, когда ведомства закупают программы через государственные 
предприятия, и разоблачить руководство ведомств становится невозможно. С госпредприятия, 
которое является субъектом хозяйствования, парламент спросить не может. 

К тому же система создана так, что гос-предприятия заключают договоры с большим 
количеством мелких "фирмочек", за которыми, скорее всего, скрывается несколько крупных 
компаний. 

Какую мировую модель разработки ПО для гос-органов, на ваш взгляд, целесообразно 

применять в Украине? 

— В мире есть два подхода к программному обеспечению государственных органов — 
поддержание своими силами и аутсорсинг. Есть примеры эффективной работы как одного, так 
и другого, когда в государстве следят за безопасностью, чего в Украине нет. История с 
госреестрами Минюста продемонстрировала, что в Украине используется псевдоаутсорсинг на 
коррумпированных схемах. 

Роялти становится способом постоянного финансового оттока ресурсов государства, а 
частные компании, обслуживающие программы, могут взломать системы в любой момент, 
когда захотят. В Украине очень высокой стала угроза правам граждан — это относится ко всем 
государственным реестрам, базам данных. 

Органы власти в Украине платят за аутсорсинг программного обеспечения больше, чем 

зарубежные? 

— Система с программным обеспечением у нас работает так, как если бы вы купили 
компьютер, заплатив его полную стоимость, а потом каждый год платили бы деньги за его 
использование. Когда депутат УДАРа Виктор Пинзенык, будучи министром финансов, 
поставил вопрос об отказе от частной программной системы, на которой составляется бюджет и 
которая требует роялти, ему не дали это сделать, пообещав просто не дать возможности 
рассчитать бюджет. 

Договоры с разработчиками давно уже подписаны, они получают роялти за "авторские 
права" на программы. Нигде в мире такого нет, когда программа разрабатывается за бюджетные 
деньги, а кто-то имеет на нее авторские права, и финансирование роялти прописывается в 
бюджете Украины. Ситуация в Минюсте — это только то, что всплыло наружу, а ведь другие 
ключевые министерства в Украине имеют похожие схемы и помалкивают. 

Каким вы видите выход из ситуации? 

— Считаю, что в Украине необходимо усилить работу СБУ и Государственной 
регистрационной службы при Минюсте. Последняя вроде бы и отвечает за реестры, но эти 
реестры находятся на госпредприятиях, которые заключают договоры с частными компаниями. 
Чтобы было понятнее, я сравню ту схему, по которой сейчас работает Минюст, с тем, что 
Министерство доходов передаст свою функцию администрирования налогов государственному 
предприятию, которое заключит договора с частными фирмами. 

Служба регистрации должна иметь своих хороших программистов, оборудование 
должно быть на ее балансе, финансирование должно идти через бюджетного распорядителя. Но 
Министерство юстиции не заявляло, что ликвидирует схему заключения договоров через 
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госпредприятия. Когда я задавала вопрос, зачем заключать договоры через госпредприятия, то 
неофициально мне ответили: "Где мы возьмем на госсредства системного администратора?". 

Надо перерас-пределить ресурсы, тогда и деньги найдутся, и администратор. Но у 
вышестоящих лиц есть глубокая заинтересованность, чтобы все админи-стрирование 
оставалось на госпредприятиях. 

http://www.depo.ua/ru/vlast-deneg/2013_arhiv-nomerov-vd/nojabr2013-vd/46-
405/114604.htm 

Пока Юля за решеткой, парламентская элита гульнет в Париже  

«Взгляд» 

Исторический матч между сборными Франции и Украины в Париже не обойдется без 
депутатов Верховной Рады. Как стало известно, во вторник, 19 ноября, группа украинских 
парламентариев покинет пленарное заседание до его окончания, чтобы успеть на Стад де 
Франс, где пройдет поединок за путевку на чемпионат мира 2014 года. 

Парламентская фракция Партии регионов отправит в Париж целый десант. 

«Есть в нашей фракции люди, которые просто бредят футболом. Этот спорт с мячом им 
снится. Они, правда, полетят не вместе, но то, что депутаты от Партии регионов будут горячо 
болеть за наших хлопцев в самой Франции, я вам гарантирую», - заявил «Взгляду» первый 
заместитель председателя фракции Партии регионов Михаил Чечетов, так и не назвав имена 
столь страстных болельщиков. 

Чечетов спрогнозировал, что пленарное заседание Рады 19 августа не затянется, и 
депутаты, купившие билеты на исторический матч в Париже, туда успеют. «Это в четверг мы 
планируем работать, как раньше говорили, до полной победы коммунизма. А во вторник до 6 
часов вечера, думаю, разойдемся. А кому нужно будет улетать в Париж, вообще смогут уйти на 
20 минут раньше, чтобы не опоздать на матч», - заметил Чечетов. 

Сам Михаил Васильевич будет смотреть матч дома. «У меня есть большой телевизор. 
Сяду в любимое кресло с чашкой кофе и буду наслаждаться игрой», - поделился планами 
Чечетов. 

Оппозиция достает билеты 

Если послушать лидеров оппозиции, то их фракции готовы до ночи работать в 
парламенте. Арсений Яценюк даже предложил спикеру Владимиру Рыбаку организовать в 
Верховной Раде трансляцию футбольного поединка между сборными Украины и Франции, 
чтобы нардепов удержать в сессионном зале. Вариант отбытия на парижский матч Арсений 
Петрович якобы даже не рассматривает, в чем «Взгляд» заверила пресс-секретарь лидера 
«Батькивщины» Ольга Лаппо. «Яценюк находится в Киеве и примет участие в плановом 
пленарном заседании. У парламента много работы», - лаконично заявила она. 

А в это время депутаты от «Батькивщины» мечтают, как бы им раздобыть билеты на 
судьбоносный поединок. Нардеп Владимир Полочанинов поделился со «Взглядом», что 
надеется разжиться заветными пропусками на игру сборной Украины. Этим вопросом сейчас 
занимается коллега по парламенту — внефракционный депутат Андрей Павелко (недавно 
изгнанный из рядов «Батькивщины»). 

«Очень хочется посмотреть игру сборной вживую. Павелко пообещал сделать билеты 
через Федерацию футбола Украины. Если этот вариант не сработает, то надеюсь, что все 
получится с билетами у моего друга футболиста Анатолия Тимощука», - рассказал 
Полочанинов. 

По словам нардепа, помешать его с Павелко планам может только появление в повестке 
дня Рады евроинтеграционных законов. Проект закона о прокуратуре и о внесении изменений в 
избирательное законодательство включены к рассмотрению Радой в четверг. 

«Если поставят на голосование серьезные законопроекты, касающиеся евроинтеграции, 
тогда никто никуда, безусловно, не полетит. А если это опять будет постановление о 
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праздновании годовщины никому неизвестной деревни, то чего там сидеть?» - заявил 
Полочанинов. 

Ждет уточненной повестки дня и нардеп от «Свободы» Игорь Мирошниченко, который 
задачу, как попасть на парижский матч, уже решил. «Билеты у меня есть. Но как лететь, если 
судьба евроинтеграции вдруг будет решаться? Регионалам плевать на это, а «Свобода» должна 
работать на будущее страны», - заверил Мирошниченко. 

Напомним, что второй матч за выход в финальную часть чемпионата мира-2014 в 
Бразилии между сборными Украины и Франции состоится в париже 19 ноября в 22:00 по 
киевскому времени. В первой игре в Киеве украинцы смогли одержать победу над французами 
с счетом 2:0. 

http://vz.ua/novosti/politika/poka_yulya_za_reshetkoi_batkivshchina_gulnet_v_parizhe 

Теневые доходы попадут под амнистию  

Татьяна Очимовская, "Деловая столица"  

Депутаты собираются заглянуть в карманы граждан и пересчитать доходы предприятий. 
На прошлой неделе в парламенте зарегистрирован законопроект (№3509) о легализации 
доходов физических и юридических лиц авторства "регионала" Григория Смитюха. Документ 
предлагает засветить неучтенные доходы — от наличных под подушкой до счетов и 
недвижимости за рубежом, заплатив за легализацию всего 1% от их стоимости. 

Хотя проекты об амнистии капиталов появляются в Верховной Раде практически 
ежегодно, у нынешнего законопроекта определенно есть шанс быть принятым. Поскольку его 
положения подготовят почву для анонсированной Миндоходов кампании всеобщего 
декларирования, позволив государству и гражданам начать отношения с чистого листа. 

Все, что нажито 

Законопроект о легализации доходов предлагает юрлицам и гражданам отчитаться о 
спрятанных от государства доходах и имуществе в обмен на прощение налоговых долгов. 
Задекларировать можно будет наличные и безналичные средства в гривне и валюте, ценные 
бумаги, доли (паи) в имуществе юрлиц, земельные участки, объекты интеллектуальной 
собственности, движимое и недвижимое имущество. В общем, все, что было нажито, но до сих 
пор ускользало от бдительного ока фискалов. 

Выведенные капиталы не станут исключением: откровенные рассказы об открытых без 
лицензий и разрешений счетах в иностранных банках, инвестициях в оффшорные фирмы и 
купленной за рубежом недвижимости будут всячески поощряться. Исключение составят только 
доходы, полученные в результате особо тяжких преступлений, — против основ национальной 
безопасности, жизни и здоровья людей, мира, безопасности человечества и международного 
правопорядка, а также в сфере оборота наркотических и психотропных веществ (хотя сложно 
представить, что кому-то придет в голову их декларировать). 

Законопроект также не распространяется на постоянно проживающих в Украине 
нерезидентов и юридических лиц, учрежденных иностранцами, например оффшорными 
компаниями. Так что немало отечественных предприятий, среди собственников которых 
фигурируют кипрские Ltd., могут выпасть из легализационной кампании. 

Чтобы получить налоговую индульгенцию, юрлица и граждане должны подать 
налоговую декларацию в Минюст в течение года с момента принятия закона. Налоговая 
обещает верить на слово и не проверять указанную в декларации информацию о стоимости, 
местонахождении объектов и т. д. Через 10 дней после подачи декларации владельцы капиталов 
и имущества смогут получить свидетельство о легализации доходов в обмен на уплату 1% от 
стоимости легализуемого добра. 

После этого декларанты смогут спать спокойно: государство гарантирует, что ни во 
время легализации, ни после им не придется отвечать за сокрытие выведенных из тени доходов. 
Независимо от источника происхождения средств и нанесенного бюджету ущерба 
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собственников капиталов не станут привлекать ни к уголовной, ни к административной 
ответственности. 

Зато чиновникам, нарушившим конфиденциальность информации об указанных в 
декларациях доходах, однозначно будет светить срок. Чрезмерная болтливость может быть 
чревата для них ограничением свободы до пяти лет либо лишением свободы на тот же срок и 
трехлетним запретом занимать определенные должности. 

"Хотя на практике доказать факт разглашения информации конкретным лицом крайне 
сложно. Поэтому виновные лица без труда смогут избежать наказания", — отмечает 
руководитель департамента, адвокат, АФ "Грамацкий и Партнеры" Игорь Реутов. 

Куш, который может сорвать казна в случае успешной легализации капиталов, стоит 
прилагаемых усилий. По подсчетам автора законопроекта, теневой сектор украинской 
экономики сейчас составляет 30–50% ВВП. 

Так что только в год проведения амнистии капиталов 1%-ный сбор за свидетельства 
может принести бюджету дополнительные 3–3,5 млрд грн. В дальнейшем детенизация доходов 
и увеличение базы налогообложения позволят ежегодно наращивать налоговые поступления. 

Амнистия как повод не платить 

Хотя в краткосрочной перспективе возможность амнистии капиталов может дать и 
обратный эффект. "Добросовестные налогоплательщики сегодня отдают государству 15–17% от 
своего дохода (подоходный налог) или 19% (налог на прибыль). В то же время теневикам 
позволят выложить из своих карманов всего 1% от скрытого дохода без перспективы 
дополнительных взысканий и ответственности. Поэтому возникает логичный вопрос: не 
возрастет ли количество желающих скрыть свои доходы, чтобы в дальнейшем воспользоваться 
таким заманчивым предложением", — допускает юрист ЮК "Конов и Созановский" Ирина 
Павлюк. 

В течение года, пока будет действовать налоговая амнистия, предприятия теоретически 
смогут декларировать полученные доходы как нелегальные (благо законопроект не 
ограничивает количество подаваемых уточненных деклараций) и вместо всех предусмотренных 
действующим законодательством налогов и сборов уплачивать лишь 1% от заявленной суммы. 

По словам старшего экономиста CASE Украина Владимира Дубровского, попытки 
проведения налоговых амнистий уже предпринимались во многих странах, например в Италии. 

Однако в конечном итоге это еще больше ухудшало дисциплину налогоплательщиков, 
поскольку те переставали платить в бюджет в надежде на очередную амнистию. Впрочем, 1%-
ная ставка, выглядящая пустяком для воротил теневого бизнеса, может оказаться неподъемной 
для рядовых граждан. Ведь им придется светить доходы, накопленные не за один десяток лет. 

"Размер налога в абсолютных цифрах может отпугнуть потенциальных декларантов. В 
аналогичном законопроекте, разработанном в свое время Сергеем Терехиным, была 
предложена фиксированная ставка — эквивалент 1000 евро. Такой механизм был бы более 
эффективен при амнистии капиталов, поскольку является больше символической платой, чем 
источником пополнения государственной казны", — отмечает Игорь Реутов. 

Зачем Клименко всех прощать? 

Эксперты не сомневаются, что законопроект о легализации доходов может быть принят 
в кратчайший срок. Необходимость этой меры министр доходов и сборов Александр Клименко 
начал продвигать еще в прошлом году. Ведь полная легализация должна дать зеленый свет 
другому любимому проекту министерства — всеобщему декларированию доходов физлиц, срок 
реализации которого намечен на май 2014 г. 

В Миндоходов подсчитали: если граждане начнут откровенно отчитываться о своих 
поступлениях, бюджет станет ежегодно получать дополнительные 20–25 млрд грн. Учитывая 
катастрофическую ситуацию с наполнением казны, отступиться от столь прибыльного проекта 
власти не могут. 

Но чтобы рассчитывать на откровенность декларантов, чиновники должны вначале 
отпустить им прошлые налоговые грехи. К тому же только после проведенной амнистии 
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фискалы смогут по полной спросить с тех, кто продолжает скрывать свои доходы. Для этого и 
будет проведена амнистия капиталов. 

"В свою очередь, желание г-на Клименко ввести всеобщее декларирование доходов 
увеличит и количество желающих получить налоговую амнистию. Особенно учитывая, что с 
2015 г. фискальное ведомство может начать сопоставлять уровень задекларированных ими 
доходов с фактическим стилем жизни. Конечно, до всех руки не дойдут, но многие могут 
пострадать", — допускает управляющий партнер ЮФ "Кушнир, Якимяк и Партнеры" Олег 
Якимяк… 

http://www.depo.ua/ru/delovaja-stolica/2013_ds/nojabr2013_ds/46-652/114732.htm 

Політики–близнюки  

Катерина Бачинська, "Україна молода" 

Під час екватору передвиборчої кампанії у п’яти округах громадська мережа ОПОРА 
зробила дослідження щодо ситуації напередодні виборів. Нагадаємо, що перевибори 
відбудуться 15 грудня у таких проблемних округах, як № 94, 132, 194, 197 та 223, оскільки в 
2012 році ЦВК не змогла встановити результати у Києві, Черкасах та Миколаєві. 

Відомо, що на сьогодні найбільше кандидатів зареєстровано у 94–му (82 кандидати) та 
223–му (66) округах. Це рекордна кількість кандидатів за всі періоди голосування в Україні. 
Також зафіксовано, що на кількох округах є кандидати–двійники. Для прикладу, на 223–му 
окрузі, окрім об’єднаного кандидата від опозиції Юрія Левченка, зареєстровано ще два 
кандидати з таким самим іменем та прізвищем. У 94–му окрузі зареєстровано два двійники 
кандидата від об’єднаної опозиції Віктора Романюка, а також двійники політиків, які 
розглядалися як потенційні учасники перевиборів, проте вирішили не брати участь у них — це 
два Сергії Власенки і один Остап Семерак, які не мають ніякого стосунку до відомих політиків. 
Як коментує «УМ» цю ситуацію координатор політичних і виборчих програм Громадської 
мережі ОПОРА Ольга Айвазовська, «таким чином виборців намагаються ввести в оману через 
непоінформованість про роль «двійників» у виборах. На практиці, в Україні, такі кандидати–
двійники можуть відбирати у потенційних кандидатів до 3% голосів». 

Станом на 17 листопада, останній день подачі документів, було зареєстровано 189 
кандидатів у депутати. Також в останній день реєстрації до ЦВК подали документи лідер руху 
«Кияни передусім!» Віктор Пилипишин (як самовисуванець) та його двійник. Щодо 
Пилипишина як кандидата, то вчора стало відомо, що перешкод брати участь у виборах для 
нього немає, оскільки Голосіївський районний суд Києва виніс виправдувальний вирок у його 
справі. 

Як зазначає Ольга Айвазовська, «за цей час (передвиборчих перегонів) не було 
зафіксовано системних зловживань iз боку кандидатів, представників органів влади, які можуть 
вплинути на результати голосування». Тому вона пояснює, що заяви, які висувають щодо 
підкупу виборців, не можна вважати законними, оскільки для того, щоб довести це, потрібно 
викликати міліцію, складати протокол, а відео не може бути доказом цього. Нагадаємо, що 
минулого тижня у ЗМІ з’явилася інформація, що Віктор Пилипишин пропонує киянам 400 
гривень за голос. Проте підтверджень цього, окрім відео, яке представили «свободівці», не 
було. 

Цікавим залишається й той факт, що від Партії регіонів iз п’яти округів зареєструвався 
лише один кандидат — Микола Ладан у 197–му окрузі, хоча минулого року такі представники 
«регіонів», як Тетяна Засуха, Віталій Травянко та інші, були фаворитами виборчих перегонів. 

Відомо, що через велику кількість зареєстрованих кандидатів у ЦВК можуть виникнути 
проблеми з фінансуванням. Якщо розпочнеться масовий процес відмови від реєстрації 
кандидатів за їх власним бажанням, доведеться виділяти додаткові кошти. Отже, буде 
необхідно проставити штамп «вибув» навпроти кожного прізвища у бюлетені. 

Активісти ОПОРИ акцентують на тому, що виборцi на повторних виборах безпідставно 
позбавлені можливості вільно ознайомлюватися з деклараціями кандидатів. Проте позитивним 
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нововведенням у ОПОРі вважають нову процедуру жеребкування, ЦВК вдалося забезпечити 
значно ширше представництво партій у складі окружних виборчих комісій. На повторних 
виборах — це 86% партій (36 з 42), а в 2012 році лише 23% (19 з 81). 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2369/180/84302/ 

Інтернет-ЗМІ 

Ірина Фаріон: «Ми при владі тільки в Тернополі. І Тернопіль входить в четвірку 

інвестиційно найпривабливіших міст»  

Главком 

Для Росії національна ідея сьогодні - відродження слов’янської імперії. Що варто, на 

вашу думку зробити національною ідеєю у нас? 

«Імперо» - з латинської мови означає наказувати. Ми не хочемо нічого наказувати. В 
своїй хаті своя правда, сила і воля – це є наша національна ідея. Так образно казав Тарас 
Шевченко. Якби хтось прийшов би до моєї хати і сказав: отой холодильник треба з отого кута 
переставити в той? Та шуруй до себе додому і там роби із своїм холодильником все, що 
завгодно. Для мне національна ідея – це побудова своєї соборної, незалежної, самодостатньої 
української держави. 

А то іду на комітет і бачу законопроект: привести у відповідність освітні закони з 
європейськими вимогами. Що це за вимоги? Чому хтось від мене має щось вимагати? Якщо вже 
так хоче це увідповіднювати, то говоріть про їхні стандарти. До чого тут вимога? Це також є 
національна ідея – опірність до того, що тобі хтось накидає ззовні. Зовнішній світ вторинний. 
Якщо ти внутрішньо потужний, зовнішній світ сам прийде до тебе і скаже: ходи до мене, я без 
тебе, сильного, не можу, бо я слабну. А ми настільки слабкі, що весь час потребуємо якогось 
інтегрування. У цьому полягає наша психологічна трагедія. Я розумію, що це пояснюється 
історичними чинниками. В якій країні ще 10 мільйонів людей замордовано голодом? В якій 
країні є в парламенті партія, яка каже, що матері відправляли своїх дітей на бойню? Моторошно 
стає від такого облудства, страшної внутрішньої смерті. 

Напередодні до річниці Жовтневого перевороту Олег Тягнибок та Андрій Мохник 

зареєстрували законопроект «Про заборону комуністичної ідеології в Україні». Вам не 

здається, що це лише піар і пуста трата часу? 

Це вимога людей, які живуть в країні. Я об’їздила всю державу. Одне із базових питань: 
коли ви забороните Комуністичну партію? І чому парламент у нас забрав графу 
«національність»? Як це людям пояснювати, як це людям тлумачити? В попередньому 
скликанні Олег Тягнибок також реєстрував такий законопроект. Чи він пройшов тоді 
комітетське читання, я не знаю. Але вважаю, що це вияв теперішньої суспільної свідомості. 
Якою буде доля цього законопроекту? Не знаю. Але знаю, що життя – це Present Continuous, це 
те, що відбувається зараз. І той шабаш Комуністичної партії у Верховній Раді якраз і свідчить 
про неймовірну злободенність цього законопроекту. Якщо не ухвалить його цей парламент, 
ухвалить його інший парламент. 

Немає сенсу міряти життя своєї країни власним життям, і життя парламенту міряти своїм 
п’ятирічним терміном. Найважливіше – прийти в парламент і запропонувати свій продукт, свою 
стратегію, свій спосіб мислення, свою енергію. Депутат – це не тільки законотворча діяльність, 
це, в першу чергу, широка політична діяльність. Бо дуже часто так відбувається: стали 
депутатами і забули про розбудову партії. А це важливо. Бо це частина суспільства. В нашому 
випадку – це 2 мільйони 129 тисяч українців, які за нас проголосували. 

Але за комуністів теж голосували люди. На парламентських виборах Компартія взяла 

13,18%. Це більше, ніж «Свобода». І у людей є право підтримувати ту чи іншу політичну силу. 

Я перепрошую. Яку я оцінку можу скласти людині, яка не приймає гріха за 
замордованих голодом людей? Я її оцінюю з часткою «не» попереду. 
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За Гітлера також свого часу проголосувала більшість суспільства, але цю партію було 
засуджено на Нюрнберзькому процесі. Так само треба засудити і комуністів. Перший крок – це 
закон про заборону комуністичної ідеології. Другий – Нюрнберзький процес над злочинною 
партією. Я не подарую комуністам того, що в мого діда були забрані всі землі. Я не подарую, 
що мене десять років в школі, а потім п’ять років в університеті вчили радянської історії, історії 
Комуністичної партії України, що мені жодної лекції не прочитали з історії України, що мені 
жодного слова в університеті не сказали навіть про Винниченка. Я вже мовчу про інших. Я 
ніколи їм цього не подарую. 

І ви хочете, щоб я прийняла тих людей, як партнерів? Ні. Я вважаю, що з такими людьми 
треба говорити в інший спосіб – маргіналізувати їх абсолютно. А ні – нехай собі творять 
заповідник свого комунізму. 

На з’їзді партії представник альтернативного уряду «Свободи» і кандидат на 

перевиборах в 223-му окрузі Юрій Левченко, тавруючи злодіїв і корупціонерів, закликав 

відібрати «приватні монополії і повернути їх у державну власність». Не думаєте, що це 

комуністичний лозунг? 

Ну, не просто ж відбирати. Законопроект про приватні монополії передбачає відповідну 
процедуру. Процедуру судового характеру: яким чином це підприємство опинилось в руках цієї 
людини, законним чи не законним, дослідити цей процес. Відбирати, мається на увазі, тільки ті, 
що були незаконним шляхом захоплені і так далі. Це початок демонополізації. Ми в інший 
спосіб не побудуємо вільної економіки, коли в руках десятків людей зосереджені всі економічні 
блага, а ми з вами від цього абсолютно відчужені. 

Ми говорили про стан мовного балансу – в суспільстві, і в парламенті зокрема. Оцініть, 

в якому стані зараз знаходиться українське книговидавництво? 75% російськомовної продукції 

– це реальна цифра? 

Насправді, так є. Ми з Русланом Кошулинським запропонували законопроект про 
запровадження 5% мита на ввезення в Україну чужомовної продукції. І якщо би такий 
законопроект підтримала сесійна зала, ми би щороку мали наповнення бюджету на 2 мільйони 
доларів і могли би закуповувати на ці кошти літературу у бібліотеки. Це було би цільове 
призначення. Бо бібліотеки останні три-чотири роки не закуповують нічого. І серед них – 
парламентська бібліотека, яку ми одразу відвідали, щойно стали депутатами. Цей законопроект 
підтримав комітет з питань духовності і культури. Чи підтримує його комітет з податкової та 
митної політики, бюджетний комітет, не знаю. Це один контекст вирішення проблеми: 
поставити бар’єр на чужомовну книжку і оподаткувати її так, як оподатковується будь-який 
товар, який ввозиться в країну. Бо кожна країна має захищати свій товар. 

Друге. Напевно, це неможливо буде зробити в сесійній залі. Та я створила проект, який 
називається «Від книги до мети». Упродовж двох років раз на місяць я до «Львівської 
політехніки», унікального навчального закладу, в якому вчились Бандера і Шухевич, запрошую 
яскраву особистість зі своїми працями. Але працями науковими. Це основне завдання проекту – 
показати наукову книжку. Художня книжка ще якось пробивається – ми бачимо презентації 
художньої літератури. А наукова книжка не входить за береги власних кіл спілкування. А це 
означає, що вона, напевно, не впливає на суспільну свідомість, не впливає на державотворення. 
Книжки, які люди привозять до Львова, розкуповують моментально. 

Нещодавно радник екс-голови Львівської облдержадміністрації регіонала Цимбалюка 

Тарас Вознюк звинуватив вас у виданні своєї книги коштом Львівської облради. Суд вже 

постановив спростувати це. Але ви вимагали ще морального відшкодування у 30 грн. Чому цю 

вимогу суд не задовольнив? І чому саме 30 грн? 

30 срібняків – це Іуда. Мені цікавий відкритий ворог, з ним можна змагатись. А оце, 
воно ж де не піде, там бреше. Чуло дзвін, а не знає, де він. Він би взяв та й придбав кілька 
книжок Фаріон, та й прочитав би, в якому видавництві вони вийшли. Більшість моїх книжок 
видаються у видавництві «Львівська політехніка». Який стосунок до видавництва «Львівська 
політехніка» має бюджет Львівської обласної ради. Треба просто бути дурнем, що таке казати. 
Я розумію, що у нього не відповідна освіта для того, щоби робити такі оцінки. Тому він і 
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програв цей суд. А 30 гривень було би добре з нього стягнути, бо, можливо, вони б йому 
нагадали біблійний постулат, що Іуда вічний. І сьогоднішній Іуда має втілення, зокрема, через 
образ «вознюків» - з маленької букви. 

Якщо повернутись до оподаткування чужомовного «продукту». Чи потрібно в Україні 

оподатковувати іноземну пісню. Ви колись висловлювали на користь такої думки. Ініціатива 

загальмувалася? 

Це не була ініціатива. Звичайно, потрібно оподатковувати будь-який чужий продукту. 
Тому що з цього оподаткування має розвиватися український продукт. Чужий продукт має свою 
Батьківщину, де він сповна розвивається. Український продукт немає більше ніде землі своєї, 
щоби почувати себе господарем. А так виходить, що українець своє Батьківщини немає. 
Натомість тут панує росіянин, американець та інші. 

На вашу думку, яке місце українська пісня посідає в Україні? Чи стало, наприклад, із 

приходом до керівництва Палацом мистецтв «Україна» колишнього міністра культури 

Михайла Кулиняка українським артистам краще жити? 

Чесно кажучи, за цим я не стежу. Депутатська діяльність дуже виснажлива. Але такі 
люди, як Кулиняк, вже показали себе – в даному випадку, на посаді міністра культури. 
Дякувати Богові, що культура звільнилась вже від тієї людини. 

Новий міністр Леонід Новохатько – для української культури, на вашу думку, кращий 

варіант? 

Я не думаю, що Новохатько – кращий варіант. Я вважаю, що це команда людей, які рівні 
один одного. Тому що подібне притягує подібне. 

Чим вас новий міністр не задовольнив? 

Якщо Новохатько на мій депутатський запит про фільм «Мудаки», в якому висміюються 
класики української літератури, відповідає, що це особливий погляд творчої групи, то що я 
можу ще коментувати? Чи можна щось подібне уявити в іншому суспільстві? Наприклад, чи 
можна уявити, що Міцкевича зображено в образі пияка, і міністр культури Польщі каже, що це 
особиста чиясь думка. Думка творчого колективу, який отримує ліцензію на діяльність в 
державному органі влади. Мені дуже смішно, коли кажуть, що це приватна агенція. Вона має 
жити за українськими законами. І це не є формою виправдання, що, мовляв, державна 
структура такого би фільму не зробила, а от приватна має погане виховання і видає такі 
продукти. 

Ще один приклад – оця дівчинка Абдулліна з Національної опери. Ми з Ігорем 
Мірошниченком звертаємося, аби міністр культури прореагував якимось чином. Закінчується 
все тим, що кілька разів цю неосвічену «темінь» викликали в управління внутрішніх справ і 
відпустили. Я знову підготувала запит на міністра культури, що він мені скерував копію 
документів, які засвідчують, як повідомив директор опери, що цю особу буде усунено від 
провідних ролей, які вона виконувала в театрі. Бо звільнити її неможливо. Наше трудове 
законодавство стає на захист такого мотлоху. 

Чи чули ви скандальну історію про те, що в Росії оштрафували «Океан Ельзи» за 

незаконну трудову діяльність? 

Росія показує зубки і правильно робить. Вона захищає свій інформаційний простір. 

Та й нащо туди їхати, чесно кажучи? Що своєї країни мало? Ну, це ж ворог. Це ворог 
номер один. І що? Цьому ворогу дарувати свою творчість? Для чого це робити? Росіяни діють 
своїми дикими азійськими методами. Це їхнє право. А дехто з наших весь час потрапляє у їхні 
пастки. Так нащо в ту пастку йти? 

Михайло Кулиняк вже звітував, що в Україні на державному рівні відсутня юридична 

норма, що передбачає наявність у іноземних артистів документів на здійснення трудової 

діяльності. Тобто зробити те саме з російським продуктом Україна не може. Тобто 

«показувати зубки» у нас не виходить? 

Україна ці зубки спочатку має наростити. А ті зубки українцям повибивали. І вибивали 
їх послідовно років сімсот. Зубки кожної нації – це її держава. А українці держави не мали. З 
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зубками проблеми. І яскраві підтвердження тому – націоналістична партія у парламенті. 
Вибачте, я би не поперлася до Московії навіть на наукову конференцію. Бо не вартують вони 
того, аби слухати мою доповідь. 

Але все-таки, на вашу думку, Україна має щось робити у відповідь. От візьмемо так 

звану торгівельну війну з Росією. Чи повинна була українська влада організувати таку ж 

блокаду російським товарам? Чи навіть в «Свободі» розуміють, що не варто до кінця 

сваритися із східним сусідом? 

Не зовсім приємно реагувати у відповідь. Краще самому бути зачинателем таких речей. 
Краще не оборонятися, а нападати. Наприклад, запропонувати мито на їхню книжку. Не у 
відповідь на те, що вони нам організовують сирну, машинну, м’ясну війну. А просто – взяти і 
дистанціюватись від їхнього культурного простору. Тому що це їхній культурний простір, який 
отруює нашу підсвідомість, який нівелює українську ментальність, який залазить у нашу душу і 
запускає там паралітичні спрути. Тобто треба діяти не у відповідь, а треба діяти на 
випередження, демонструючи свою гідність. 

Якщо у нас безборонно надають можливість формування так званих «руських центрів», 
ну то як це можна назвати? До мене звертаються студенти Одеського університету і кажуть, що 
у них шмат бібліотеки відхопили – під руський центр. Я звертаюсь з депутатським запитом, йду 
до Азарова, хоч це і печально звертатись до Азарова, але більшість проголосувала за такий 
уряд. А він мені відповідає: це право навчального закладу. То про які тут зуби українські можна 
говорити? Натомість, всі українські організації, які є в Росії, звісно, знищуються, починаючи від 
української бібліотеки. 

Росія захищає свій національний інтерес. А українець весь час думає, а, може, він щось 
неприємне зробить. Не треба думати. Треба стріляти першому і все! 

У Львівській, Івано-Франківській, Тернопільській областях «Свобода» при владі вже не 

першиій рік. Як за цей час там змінилось життя людей? 

Та при якій ми владі? Ми при владі тільки в Тернополі. І Тернопіль входить в четвірку 
інвестиційно найпривабливіших міст. 60% тернопольчан відзначили, що їм надзвичайно 
приємно жити в їхньому місті. Сергій Надал робить чудеса, починаючи від тротуару з 
підігрівом і закінчуючи чемпіонатом з водного поло. 

При владі у Львові – лицемір Садовий. А при владі у Львівській області – постійний 

ставленик Януковича Сало. Всім їм ми оголосили недовіру. Яка ж це влада «Свободи»? Яку 

владу я мала, коли була депутатом обласної ради? Що я могла вкинути в життя, коли я 

перебувала у постійній суперечності із головою адміністрації? 

У нас є чітка реформа органів місцевого самоврядування: абсолютна ліквідація так 
званих «адміністрацій президента». Виконкоми у місцевих радах втілюють політику, яку 
презентує місцева рада. Тоді не буде конфлікту між президентською гілкою влади і 
представницькою гілкою влади. Представницька гілка влади сама з себе буде пропонувати 
кадровий потенціал, який і буде втілювати в життя рішення рад. Це називається пряме 
народовладдя. 

Розкажіть, з вирішенням яких проблем, принаймні, стикаєтесь на своєму окрузі на 

Львівщині. 

Проблеми надзвичайно конкретні. Наприклад, людина не має, де мешкати, приходить до 
депутата. Що депутат вирішує питання, де мешкати людині? Звісно, депутат таких питань не 
вирішує. Та проблеми округу не мають локального характеру, проблеми округу є 
загальноукраїнськими. Загальноукраїнська проблема – це чужа влада в Україні. А як може ця 
проблема вирішуватися, коли у парламенті ми не маємо 226 голосів, щоб відправити уряд у 
відставку. Кого обрали – того й маєте. 

Якщо повернутись до конкретних проблем Львівщини. Наприкінці літа апеляційним 

судом було дозволено забудувати історичну частину міста Львів – фактично на територіях 

історичних пам’яток. Бізнес-центр на тлі храму Святого Юра, бар-пивоварня на площі Ринок і 

так далі. Ви вбачаєте в цьому проблему? 
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Якщо Єпископ Львівський звертається до депутатів міської ради з тим, щоби депутати 
міської ради підтримали бажання церкви збудувати там щось, два поверхи того щось 
віддаються церкві, на її потреби, то як ми маємо не підтримати нашу церкву? Ми і голосуємо за 
це, це не є ніяка самовільна забудова. Крім того, люди давним-давно виграли всі суди на цю 
земельну ділянку. Інша річ, коли ставлять малі архітектурні форми на території іншої церкви – 
в центрі Львова – це вже церква Святого Андрія. Ми перебуваємо в перманентній війні із 
виконавчою гілкою влади щодо незаконних забудов. Але у Львові немає такої пошесті з 
незаконними забудовами, як в Києві. В Києві це на рівні катастрофи. А у Львові це на рівні 
спорадичних об’єктів, які зазвичай є справами з глибокою бородою, які сягають попередніх 
депутатських скликань, які голосували за виділення тої чи іншої ділянки землі. І до того ми не 
маємо жодного стосунку. 

Ви слідкуєте за тією ситуацією, яка розгортається навколо Арени «Львів»? Чи є 

загроза, що її врешті-решт можуть розібрати? І що думаєте про це скандальне повідомлення 

в ЗМІ, що перший віце-президент Федерації футболу України Сергій Стороженко начебто сам 

звертався з листом до ФІФА, в якому власноруч запропонував дискваліфікувати арену? Сам він 

це вже заперечив. Але питання дискваліфікації все одно постало - у зв’язку з «проявами 

расизму». 

Це абсолютно політичне рішення, інспіроване російськими силами для приниження 
образу україно центричного націоналістичного Львова. Такий патріотичний вболівальник, як у 
Львові, є прикладом для наслідування для всього світу. Валячи нашу арену «Львів», вони 
валять українського вболівальника. А це, в основному, націоналісти. Це вільні самодостатні 
хлопці, які ніколи не будуть співати під дудочку ФІФА. Такі організації давним-давно 
дискваліфікували себе як органи, які представляють його величність спорт. Це політично 
заангажовані структури, які виконують команди зрозуміло яких сил. Їм чиряком на тілі є арена 
«Львів». Не вдасться тим істотам – ні ззовні, ні внутрішньо - нічого зробити. Арена «Львів» 
збудована і рано чи пізно буде належним чином застосована. Чи треба було її будувати – то вже 
інше питання. Але вона вже є, а вони навіть із цим змиритись не можуть. 

Думаю, що ті собаки скоро скажуть, що львівське литовище треба закрити. Їм і воно 
буде чиряком на тілі. До речі, ми пропонували, щоб наше литовище мало ім’я Степана Бандери. 
Щойно про це дізнався Садовий, він одразу написав петицію до Кабінету міністрів, щоби 
літовище дали інше ім’я – короля Данила Галицького. Я нічого не маю проти Данила, але люди 
хотіли, щоби західне небо України мало ім’я Степана Бандери. Це світоглядний конфлікт між 
владою чинного мера і між «свободівцями», які мають іншу парадигму сприйняття світу, ніж ці 
пристосуванці, лакеї. 

Гостроти на Заході України також набуло питання сланцевого газу. У «Свободи» ж був 
ряд зауважень до цієї угоди з «Шеврон». То чому питання в підсумку здали? На початку жовтня 
Львівська та Івано-Франківська облради дозволили видобуток сланцевого газу. Я розумію, що 
депутати від «Свободи» голосів «за» не дали, але ж і зірвати голосування вже не намагались. 
Люди очікували, принаймні, блокування. 

Що не значить здали? Що значить «Свобода» не завадила? Якщо люди очікували 
блокування, то чого люди не прийшли на сесію обласної ради? Прийшло тільки шість жінок. 
Чому було тільки шість? Чому кожен хоче, щоб йому перемогу принесли на тарелі? Чого під 
обласною радою не стояли ті люди, яким це так не подобається? «Свобода» стояла до 
останнього і не дала ні одного голосу. «Свобода» виконала свій депутатський обов’язок і 
категорично проголосувала проти цього. 

Ви бачите альтернативні варіанти, як можна позбавитись залежності від російського 

газу без видобутку сланцевого? 

Альтернативний варіант у нас під ногами. Ми ходимо по альтернативному варіантові. Це 
наш природній газ, який ми не видобуваємо. А, насправді, для нас з вами потрібно 21 млн. 
кубометрів газу. В нас газу для цього досить. У нас не вистачає газу для потреб великих 
підприємств. А великі підприємства – це підприємства імені великих олігархів, Партії регіонів і 
капіталістично-комуністичної партії. Ну то для того, щоб заповнити їхні потреби, досить 
навчитись видобувати власний природній газ. Хто вкладає гроші в те, що ми видобували 
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власний природній газ? Набагато простіше знайти заморську фірму, домовитися з нею. І це 
називається газовою незалежністю від Московії? Ні! Це називається залежністю від інших. А 
натомість надра свої стоять недоторкані. 

Ви будете долучатись до виборчої кампанії вашого побратима Юрія Левченка на 

довиборах по 223 округу цього року? 

Звичайно, що так. Буду зустрічатись з людьми. Для мене - це найглибша форма 
політичної діяльності. 

Як можете оцінити ситуацію на окрузі? Вже зареєстровано понад 6 десятків 

кандидатів… Деякі здатні відтягнути голоси саме у представника «Свободи». Той же Юрій 

Гримчак чи Тетяна Монтян. Ось за такого розпорошення опозиційного електорату вирине 

якийсь кандидат від влади і з легкістю отримає перемогу. 

Це все свідчить тільки про одну річ. Про неймовірну загрозу для цієї влади Юрка 
Левченка. Щоб не пустити в парламент ще одного «свободівця», вони готові запустити на округ 
реактивні двигуни. І оце «чорнушне» падіння нашого рейтингу, яке вони малюють, - це також 
тільки від розпачу і від несамовитого бажання, щоб так було насправді. 

Якщо говорити про рейтинги на президентських виборах, то Олегу Тягнибоку 
приписують рейтинг майже такий самий, як у Юрія Луценка та Петра Порошенка. Ви колись в 
інтерв’ю «Главкому» говорили, що, можливо, лідеру «Свободи» в 2015 році буде ще зарано 
боротися за президентський пост. Соціологія підтверджує вашу думку? 

Я бачу величезний успіх Олега Тягнибока. Бо те, що опубліковано, свідчить тільки про 
зворотне. Що його рейтинг стрімко росте. Можу навести вам підтвердження. Остання зустріч у 
Львові перед виборами в Раду у нас відбулась у вересні в залі «Львівської політехніки». Нас там 
було троє: Тягнибок, Михальчишин і я. Олег вийшов на трибуну і сказав, що «Свобода» набере 
понад 10%. На одному з львівських Інтернет-ресурсів було написано: Олег Тягнибок розсмішив 
усю країну. Сміється той, хто сміється останнім. Заниження рейтингу Тягнибока – це, 
насправді, його стрімке зростання і повний параліч перед зміною суспільної свідомості. Та 
Тягнибок ще не заявив, що балотуватиметься в президенти. Як заявить – будемо про це 
говорити. 

Особисте запитання. Вам в пресі довелось визнати, що у вас є коханий, і він також 

депутат Верховної Ради. Може, прийшов час нарешті розкрити його ім’я? 

Своє інтимне життя я б хотіла залишити для себе. Він не в Верховній Раді, він у моєму 
серці! 

http://glavcom.ua/articles/15441.html 

Янукович хотел заход Семьи в некоторые суперприбыльные, но недоступные ей 

сегодня, схемы  

ОстроВ 

В поле зрения украинских СМИ все так же остается вопросы освобождения Юлии 
Тимошенко, и выбор Украины между ЕС и ТС. Пока четкого ответа на них ни у кого нет, 
поэтому журналисты продолжают строить версии и использовать инсайдерскую информацию. 

Перепутье 

Две последние тайные встречи Виктора Януковича и Владимира Путина так и не дали 
понимания того, какой путь движения для своей страны выбрал украинский Президент. 
Последние недели показывают, что и в Европу мы не стремимся, и в Россию не хотим. Издание 
"Зеркало недели", опираясь на свои источники, тоже говорит о том, что решения для себя 
хозяин Банковой так и не принял. 

"...На сегодня Янукович и Путин не договорились. По информации ZN.UA из 
Белокаменной, все, что Янукович хотел для страны и для себя лично, в том числе и заход Семьи 
в некоторые суперприбыльные, но недоступные ей сегодня, схемы; неподдержку Москвой 
альтернативного кандидата на президентских выборах и активную поддержку в получении 
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международной легитимации после победы (любой ценой) в 2015 г., Путин ему пообещал. Но 
все это столь заманчивое богатство Виктор Федорович рассчитывал получить за отказ от 
подписания Соглашения об ассоциации, за "паузу" в отношениях с ЕС. Однако Владимир 
Владимирович, утверждают наши источники, поставил жесткое условие: только "полный 
останов", только Таможенный союз — причем, не на словах и в обещаниях, а по полной 
процедуре вхождения, причем, до выборов 2015 г. Киевские же высокопоставленные 
конфиденты свидетельствуют: вассальный договор с Москвой Янукович подписывать 
категорически не желает, и Таможенный союз как вариант пока им не рассматривается. Если 
эта информация соответствует действительности, у страны все еще есть шанс". 

А пока Виктор Янукович находится на раздорожье, никто не забывает о том, что в 2015 
году ему предстоит участвовать в выборах президента. "Главком" решил выяснить у экспертов, 
в связи с нынешними шараханьями Виктора Федоровича от Москвы к Брюсселю и наоборот, на 
какого избирателя ему стоит рассчитывать через 2 года. 

"Несмотря на возможный срыв Ассоциации, Янукович может растерять и своих 
пророссийских сторонников. Политолог Михаил Погребинский констатирует, что президент 
уже и так потерял часть избирателей на Востоке Украины. "В первые полгода после победы на 
выборах у него был рейтинг 40%, сейчас – 25%. Его задача – вернуть избирателей. Если, 
например, будет подписана Ассоциация, но при этом не будут улажены отношения с Россией, 
вернуть их будет невозможно", - считает политолог. И даже, если соглашения не будет, то 
президенту еще нужно будет доказать избирателю, что он осознал свои "евроошибки". То есть 
от Януковича будут ждать покаяния перед Россией". 

Развивает тему прогнозов и предположений и "Комсомольская правда в Украине". 
Газета решила рассмотреть все варианты того, что ожидает Украину в случае подписания/не 
подписания соглашения с Европой. 

"Вариант первый: Вильнюсский успех 

Ассоциация с ЕС уже год как подписана. В мае Украина выиграла "Евровидение". В 
Праге и Мадриде услышали замечание Хилари Клинтон о "прекрасном шоколаде". Австрийцы 
и немцы присмотрелись, принюхались и включили в обязательное меню борщ с чесночными 
пампушками и сальцем. 

С производством сложнее. Российские партнеры идут на принцип и стараются 
сокращать контакты с украинцами. На Восточном направлении перемены бросаются в глаза. 
Границу можно перейти только в пунктах пропуска. Между ними натянута колючая проволока 
и зону патрулируют бравые погранцы с лохматыми овчарками. Доносится напев с присвистом: 
"На плечах у нас зеленые погоны, и мы с тобой, дружок, опять идем в наряд". 

- Тут есть проблемы, наши товары не всегда конкурентоспособные, - оценивает такой 
поворот событий политолог Кость Бондаренко. - Кроме того, будет действовать целый ряд квот 
и ограничений в отношениях с ЕС. Российские ограничения ударят в первую очередь по 
угольной промышленности, машиностроению, металлургии, авиастроителям. 

Вариант второй: Встреча без результатов 

Соглашение не подписано. Пауза в международной политике затянулась. Европейцы 
ведут с Украиной телефонные переговоры, но к себе не приглашают. Внутри страны звучат 
призывы о дружбе с Россией. А в ответ лишь тишина. 

Предвыборная кампания идет по "плану Б". Оппозиция готовится брать флаг в свои руки 
и вести страну к евроинтеграции. Юлия Тимошенко из колонии заявляет о том, что готова 
лично подписать Соглашение на саммите 2015 года в Риге. Главным консультантом украинской 
власти выступает признанный мастер политического маневрирования Леонид Кучма. 

Президент старается дружить с российским, американским и европейским центрами 
влияния. 

- Президент может начать переговорный процесс об условиях участия Украины в 
Таможенном союзе, но без прямого политического решения о членстве, - считает политолог 
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Владимир Фесенко. - Он попытается нормализовать отношения с Россией, поскольку 
последствия блокады наших товаров серьезные и нужно снимать проблему. 

Вариант третий: Идем на Восток 

Вместо Соглашения об ассоциации Украина готовится стать членом Таможенного 
союза. В России заговорили о восстановлении СССР и аннулировании Беловежского 
соглашения. 

За лояльность платят рублем. Правительство получило ряд льготных кредитов, 
таможенники без вопросов пропускают фуры с товарами на свою территорию. Подешевел газ, 
Украина получила долю в "Газпроме" и начала разработку одного из месторождений в Сибири. 
По горячим следам идут переговоры о продлении договора с Черноморским флотом России как 
минимум на 49 лет. Телеведущая Оксана Марченко становится "человеком года", а программа 
"Україна має талант" вдвое увеличивает программное время". 

Наступление на Нусенкиса 

Донецкий бизнесмен, сконцентрировавший свою деятельность и активы в России, 
недавно лишился там одного из своих активов угольной компании "Заречная". "Московский 
комсомолец" написал об обстоятельствах приобретения "Заречной" концерном 
"Уралвагонзавод". Материал российских коллег перепечатала "Газета по-украински". 

"... Почему "Заречную" купил "Уралвагонзавод". Но зачем ее продал Виктор Нусенкис? 
Какова его выгода в сделке? Ответ не так прост, как кажется. Долги? Но кого этим нынче 
удивишь. "Заречная" - современное угледобывающее объединение, ежегодно поставляющее на 
экспорт почти 10 млн т энергетических углей. Предприятию вполне по силам обслуживать 
свою задолженность. Иски Геннадия Васильева? Но Нусенкис живет и работает в России с 1997 
года, а Васильев - чужак, которых российская судебная система явно недолюбливает. 

Однако в феврале ситуация резко изменилась. Именно тогда стало известно, что 
Васильев заручился поддержкой российского консорциума "Альфа-групп". Альянс соперника с 
мощной структурой, одержавшей немало побед в корпоративных конфликтах, заставил 
нервничать Нусенкиса, который в свою очередь озаботился поиском партнеров. И он их нашел. 

Почти одновременно с известием о сотрудничестве Васильева с "Альфой", 
"Уралвагонзавод" выступил с заявлением об учреждении совместного предприятия с 
"Заречной". Разумеется, никакого СП никто создавать не собирался - это был "месседж", 
адресованный, прежде всего, судебным органам: мол, соображайте, с кем имеете дело. И надо 
сказать, что вслед за этим 

Нусенкис удивительным образом выиграл несколько судов. 

Но за помощь надо платить, и платить пришлось, что называется, по полной программе. 
В апреле "Заречная" заключила с "УВЗ-Логистик" договор транспортной экспедиции, в котором 
предусмотрена кабальная для угольщиков ставка грузоперевозок: тариф РЖД + 7%. За ним 
последовал договор, согласно которому "Заречная" обязуется с мая 2013 года по декабрь 2015 
года поставить компании UVZ International 3 млн т угля. То есть 20% всей добычи кузбасский 
холдинг обязан продавать люксембургской "дочке" "Уралвагонзавода". При этом UVZ 
International внес предоплату в размере $80 млн, на незакрытую часть которой начисляются и 
ежемесячно выплачиваются проценты по ставке 6,5% годовых. 

По первому договору в качестве залога Нусенкис предложил 100% акций ОАО 
"Шахтоуправление "Анжерское", по второму - 49% акций ОАО "Шахта "Заречная", головного 
предприятия холдинга. Так "Уралвагонзавод" оказался одним из крупнейших залогодержателей 
и кредиторов "Заречной", да еще получил право диктовать шахтерам, кому продавать и на чем 
перевозить уголь. 

Логичным развитием ситуации стало заключение в августе предварительного договора 
купли-продажи УК "Заречная". "Уралвагонзавод" приобрел активы Нусенкиса за 660,5 тыс. 
рублей. Откуда взялась столь скромная сумма? Неужели все съели долги? Сомнительно. Год 
назад компания оценивалась в $1,5 млрд; например, каждый очистной комплекс стоит 
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несколько миллиардов рублей, а их в компании 11. И это не считая сверхприбыльного морского 
терминала в латвийском Вентспилсе и прочих привлекательных активов. 

Вероятнее всего, символическая цена отображала символичность сделки. Нусенкис 
рассчитывал, переждав бурю за широкой спиной "Уралвагонзавода", и впредь в той или иной 
степени контролировать свой бизнес. Но он просчитался, слишком доверившись партнерам, 
вхожим в важные кремлевские кабинеты. На "Уралвагонзаводе" не думали делить с кем-либо 
власть и деньги. На "Заречной" провели зачистку, избавившись от нусенкисовских кадров". 

http://www.ostro.org/general/politics/articles/431133/ 

Ким пожертвує Янукович?  

Економічна правда 

В правительстве грядут большие кадровые изменения. 

Это уже не просто слухи вроде тех, что муссируются со средины лета. 

На прошлой неделе о возможных кадровых перестановках впервые публично заговорил 
глава правительства Николай Азаров. 

Он заявил, что устранение внутренних факторов торможения экономического развития 
зависит "исключительно от руководителей министерств и ведомств". 

"Торможением развития" премьер назвал, естественно, глубокое падение, которое 
экономика страны демонстрирует уже далеко не первый месяц. 

Однако этот факт мало кого интересует, иначе своих постов уже давно лишились бы и 
сам Азаров, и первый вице-премьер Сергей Арбузов. 

Видимо, Украина - редкий пример страны, где работу правительства оценивают не по 
объективным показателям развития страны. 

Гораздо интереснее другое: кто и почему уйдет в отставку. Однако имен Азаров не 
назвал. Возможно, он и сам не знает. Ведь вряд ли кто-то сомневается, что кадровые решения 
такого уровня принимает вовсе не премьер-министр. 

Правда, кулуарами парламента начали гулять три имени: Геннадий Темник, Игорь 
Прасолов и Михаил Короленко - министры ЖКХ, экономики и промполитики. 

Впрочем, уже на выходных появились кадры с футбольного матча украинской сборной, 
на котором присутствовали первые лица страны. Был там и Прасолов, который уже считается 
человеком "Семьи", а вовсе не Рината Ахметова. Так что, видимо, очередные слухи о трех 
возможных кандидатах так и не реализуются. 

Однако обещание прозвучало, и оно обычно означает грядущие кадровые решения. 
Время увольнения и фамилии уволенных однозначно укажут на стратегию Виктора Януковича. 
Продолжит он наращивать влияние "Семьи" или оставит рычаги влияния однопартийцам из 
Партии регионов? Время покажет. 

Пока же стоит оценить, кто из министров достоин пойти на заслуженный отдых. 
Опрошенные ЭП политики назвали с десяток кандидатов. 

Прежде всего, это сам Азаров. Если бы Украина была Японией, то Николай Янович уже 
раз десять подал бы в отставку, раз пять сделал харакири и пару раз прыгнул со священной 
горы Фуджи. Однако у политиков Украины нервы крепче, особенно если они возглавляли 
налоговую инспекцию. 

Именно поэтому Азаров продолжает занимать почетное место в правительстве и 
удивляться, когда ему рассказывают, как "Семья" и приближенные к власти олигархи рушат 
экономику в своих интересах. 

Почему же глава правительства так делает? По последним данным, сын премьера 
Алексей тоже почти в "Семье". По крайней мере, якобы именно его имя строжайше запрещали 
упоминать недавно уволенным журналистам издания "Форбс". Интересно, какими проектами 
занимается Азаров-младший? 
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Отличный кандидат на увольнение - "энергетический" вице-премьер Юрий Бойко. 
Сегодня этот чиновник официально ведет переговоры с Россией. Другие российские лоббисты 
вроде Андрея Клюева якобы сейчас не при делах. 

До этой неблагодарной работы Бойко занимался "Нафтогазом". Чья вина в том, что 
компания-монстр превратилась в банкрота? Кто способствовал тому, что контракт на закупки 
российского газа долго оставался нетронутым, истощая золотовалютные резервы? Чем не повод 
отправить Бойко в отставку? 

Правда, есть оговорки. У вице-премьера мощная защита в Администрации президента. 
Говорят, люди Бойко до сих пор контролируют Киевскую область. Наконец, он все еще 
пользуется личным доверием Виктора Януковича, несмотря на истории с многострадальными 
"вышками Бойко". 

Дальше на очереди - "семейные". Вряд ли Президент захочет их "сливать", но если вдруг 
такое желание у Януковича есть, то уволить есть кого, и есть за что. 

Сергей Арбузов пришел в правительство Азарова как ответственный за экономический и 
финансовый блоки. Он является куратором Миндоходов, Минфина, Минэкономики и 
Нацбанка. Вот пускай ответит. 

За обвал экономики, игнорирование национального плана действий на 2013 год по 
выполнению президентской программы экономических реформ до 2014 года. 

За массовые тендеры в пользу "Семьи" и приближенных олигархов. За постройку 
бизнеса для сына Януковича под многочисленными вывесками. За китайские кредиты, по 
которым 10% тут же возвращаются в Китай как страховка, а еще 60% идут туда же на закупку 
комплектующих. За векселя, за Земельный банк, наконец. 

Министр доходов и сборов Александр Клименко попал под прицел на прошлой неделе, 
когда Янукович запретил ему собирать налоги авансом и до 20 декабря приказал искоренить 
эту практику администрирования налогов. Понятно, что искоренять авансовые платежи никто 
не собирается. 

"Благодаря" коллективному бессознательному Кабмина, бюджет уже сейчас не 
выполняется по доходам. Если убрать авансовые переплаты, то дырка окажется критической. 
Зато теперь у Януковича есть железный повод уволить Клименко. Это может случиться, 
например, по просьбе верного соратника Рината Ахметова. 

Недавно люди олигарха по ускоренной процедуре через главу налогового комитета 
Верховной рады Виталия Хомутынника "протянули" любопытный проект. Он предполагает, 
что из-под действия закона "О трансфертном ценообразовании" выходят финансово-
промышленные группы Ахметова и Сергея Курченко. 

Это приспособление придуманное, чтобы не платить лишних налогов. Кто знает, на что 
пойдет олигарх, если налоговики не дадут "протянуть" этот законопроект. 

При желании он может подсказать Януковичу еще один повод уволить министра. 

Например, так и не реализован 98 пункт плана действий об отмене необоснованных 
налоговых льгот, о чем в течение года неоднократно заявляли и Азаров, и Арбузов, и сам 
Клименко. "Нафтогаз" как не платил, так и не платит НДС при импорте газа, а огромная часть 
топлива ввозится без уплаты акциза. 

Министр финансов Юрий Колобов также замечен в невыполнении плана действий 
президента. Минфин так и не перешел на трехлетнее бюджетное планирование и на то, чтобы 
составлять проект бюджета на базе проектно-целевого метода. 

Более того, на 18 ноября Кабмин оказался не в состоянии подготовить и внести в 
парламент проект госбджета-2014. По словам Арбузова, до подписания соглашения в Вильнюсе 
документа в Верховной раде не будет. 

Дела же с бюджетными выплатами в регионах худшие с 1999 года: регулярные задержки 
зарплат и пенсий, рост задолженности бюджетных организаций за коммунальные платежи. Вот 
и разгадка, почему не будет бюджета-2014 до декабря. Правительство искренне надеется на 
получение кредита МВФ. 
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Внимания заслуживают и другие представители "Семьи" в правительстве. 

Министр АПК Николай Присяжнюк, при котором множатся миллиардные схемы на 
аграрных рынках. 

Эдуард Ставицкий, который не смог "выбить" людей Бойко из "Нафтогаза", и при 
котором эта госкомпания может рухнуть. А плачевное состояние "Энергоатома", за счет 
которого расцветает империя Ахметова, вполне может стать достойным противовесом всем 
контрактам по добыче сланцевого и шельфового газа. 

Глава Минэкономразвития Игорь Прасолов - вполне реальный кандидат на "вылет". По 
информации источников ЭП, большую часть прошедшего года Прасолова не было на рабочем 
месте - то конференция, то командировка. 

Бывало, в министерстве неделями не подписывались никакие документы. Якобы таким 
образом Прасолов пытался избегать ответственности, перепоручая эту функцию заместителям. 
Про это, видимо, знает первый замминистра Анатолий Максюта, который много времени 
проводил на больничных. 

Кроме того, в активе Прасолова - утилизационный сбор и заградительная пошлина на 
импортные авто. Поддержка собственника "Укравто" Тариэла Васадзе - железный повод для 
увольнения, если у президента будет такое желание. 

А вот и человек Ахметова. Министр промышленной политики Михаил Короленко сумел 
добиться подписания меморандума с предприятиями ГМК. 

Он не препятствовал получению льгот ферросплавными заводами Игоря Коломойского, 
который продолжает использовать оффшорные компании для экспорта продукции, хотя обещал 
этого не делать. 

К слову, Короленко не выполнил программу активизации экономики в части 
привлечения льготных кредитов для госпредприятий под госгарантии. 

Чем занимался другой человек Ахметова - вице-премьер Александр Вилкул? 
"Укравтодор" продолжает "дерибанить" государственные деньги, в коммунальном сектора 
бардак, а "Укрзализныця" и государственные порты уплывают в частные руки. "Молодой и 
перспективный", возможно, устраивает Ахметова, а президента? 

http://www.epravda.com.ua/publications/2013/11/18/404087/ 

Блоги 

Віктор Балога: «Підписувати Асоціацію треба в будь-якому випадку»  

glavkom 

Давайте будемо відвертими – Угода про асоціацію з Україною потрібна Брюсселю не 
менше, ніж нам, і на те є цілий ряд вагомих підстав. Тому, потрібно розуміти, що непідписання 
цього документу для ЄС буде не меншою поразкою, ніж для України. 

Зрозуміло, що в цій ситуації програвати не хоче ніхто. Але ніхто і не збирається 
проявляти гнучкість – Брюссель атакує Київ заявами про звільнення ЮВТ, а Київ у відповідь 
вигадує усе, щоб цього не робити. 

Хочу нагадати усім в Україні, і в Європі, що Угода про асоціацію – це як сигнал до 
початку затяжного марафону, на якому нас чекає 28 ратифікацій у національних парламентах 
країн-членів ЄС. А це – 28 голосувань як у друзів України, так і там, де до нас ставляться 
скептично. 

Тому не розумію побоювань ЄС щодо виконання Україною вимог. У Брюсселя є маса 
запобіжників, навіть якщо влада України задумає водити когось за носа. А це означає, що 
підписувати угоду треба за таких умов, які зараз склалися, тобто дати старт новій історії наших 
відносин. 

http://glavcom.ua/articles/15437.html 
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Ігор Єремеєв «Не вистачило взаємної терпимості»  

pravda.com.ua  

Зривом чергової роботи Групи може бути будь -що. І толерантність народних депутатів 
неабияк важлива. Кинута сьогодні фраза в залі одного депутата призвела до того, що ми 
зупинилися, а могли завершити день прийняттям концептуальних рішень по змінам до КК 
України. А це одна третя всієї роботи Групи... 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/eremeev/528a5b54bb9eb/ 

Сергій Міщенко: «Студенти не можуть зрозуміти логіку українських політиків»  

корреспондент.net 

Якщо хтось каже, що сучасна молодь не цікавиться політикою – не вірте. Цікавиться, і 
дуже добре орієнтується в сучасному українському політикумі. 

Можливо не так добре, як політологи, які постійно виступають на ТБ, але молоді люди, 
студенти дуже добре відчувають ритміку сучасного політичного життя. 

В цьому я цілковито переконався після сьогоднішньої зустрічі зі студентською 
організацією «Stud MP», яка займається студентським самоврядуванням. І хоча на зустрічі були 
студенти першокурсники з різних вишів, часом складно було дати раціональну відповідь на їхні 
питання. Чому, наприклад, Верховна Рада не в стані прийняти закон про лікування ув’язнених 
за кордоном, коли і опозиція і більшість готова його приймати? Або чому опозиція не може 
висунути єдиного кандидата в Президента? І таких питань було безліч. 

У молодих людей є розуміння геополітичної ситуації, процесів, які відбуваються в нашій 
країні, але при цьому, часто вони просто не можуть зрозуміти логіку і дії українських політиків. 

2 години зустрічі пролетіли, як 10 хвилин. У мене залишились дуже хороші враження. 
Хочеться вірити, що в Україні формується майбутнє покоління політиків, для яких європейські 
цінності, демократичні принципи не будуть тільки передвиборчими гаслами. 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/vladiborgmsg/a124834 

Телебачення і радіомовлення 

Поставити крапку у евроінтеграційних законопроектах цього тижня пообіцяв 

спікер Володимир Рибак  
УТ-1, Новини  

Світлана ЛЕОНТЬЄВА, ведуча: Поставити крапку у евроінтеграційних законопроектах 
цього тижня пообіцяв спікер Володимир Рибак. Парламентський комітет сьогодні готуватиме 
до другого читання виборчі зміни. Також збереться робоча група, що узгоджує для розгляду 
законопроекти про лікування ув'язнених за кордоном. За словами спікера, вже увечері стане 
відомо, які саме з цих документів і коли розглядатиме Верховна Рада. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Я включив чотири питання, які 
розглядалися в комітеті. Це питання, що стосуються лікування. Але вноситься пропозиція 
керівником комітету розглядати ще з одним законом - п'ятий, який внесла опозиція". 

Плани парламенту  

УТ-1, Підсумки дня  

Любов ДОБРОВОЛЬСЬКА, ведуча: Поставити крапку в євроінтеграційних 
законопроектах уже цього тижня пообіцяв спікер Володимир Рибак. Робоча група парламенту, 
яка обговорює можливість лікування ув'язнених за кордоном, працювала майже до восьмої 
вечора. Утім вирішили зробити перерву до вівторка. Робоча група вже внесла пропозиції до 
законопроекту від опозиції. А саме: час, проведений на лікуванні за кордоном, не враховується 
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у термін відбування покарання. Лікування можливе лише в країні, з якою є договір про 
екстрадицію особи для подальшого відбування покарання. Крім того, законопроект стосується 
лише засуджених, які захворіли до, або під час відбування покарання у виправних закладах. 
Депутатам його представлять, ймовірно, у четвер. На цей день заплановано ще й розгляд у 
другому читанні законопроектів про прокуратуру та зміни до виборчого законодавства. Також 
Володимир Рибак спрогнозував, що вже 2 грудня уряд внесе до Верховної Ради проект 
держбюджету на наступний рік. Нині ж узгоджують основні показники. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Часу дуже мало осталося для 
розгляду бюджету, але є показники, основа, на яких показниках формується бюджет на 2014 
рік. Сьогодні ці показники ще узгоджуються і з міжнародними інституціями, і є у нас всередині 
держави. Тому уряд вносить пропозицію на початку грудня". 

Коли та які законопроекти щодо лікування ув’язнених за кордоном розглядати, 

парламент вирішить до вечора  

5 канал, Час новин  

Яніна СОКОЛОВА, ведуча: Коли та які законопроекти щодо лікування ув’язнених за 
кордоном розглядати, парламент вирішить до вечора. Про це після Погоджувальної ради 
повідомив спікер, Володимир Рибак. Народні обранці поки що не беруться прогнозувати, якою 
буде вирішання для підписання Угоди з Брюсселем і власне, як буде виглядати цей документ. 
Однак, коментарі щодо цього песимістичні. Регіонали заявляють, що жоден із підготовлених 
законопроектів їм не до вподоби, тож і голосувати за них вони не збираються. Висновки 
робитимуть після засідання робочої групи. Тим часом, голова профільного парламентського 
комітету Андрій Кожем’якін вважає, регіонали не мають бажання підтримувати жоден 
законопроект, який би вирішив долю Тимошенко. Не надихне їх і візит до парламенту Пета 
Кокса та Олександра Кваснєвського. Водночас, опозиція вимагає присутності у Верховній Раді, 
під час голосування за євроінтеграційні Закони Президента Віктора Януковича. Спікер 
Володимир Рибак вважає: нічого смикати Президента без приводу. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "Я звертаюсь до голови Верховної Ради 
України і до інших фракцій парламенту з пропозицією того, щоби в четвер запросити до 
Верховної Ради України Президента України". 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Я не бачу необхідності запрошувати 
Президента у Верховну Раду. Президент сказав, що розглядайте питання, приймайте рішення. 
Той Закон, який буде підтриманий – я підпишу". 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції Партії регіонів: "У нас есть одна позиция, что если 
рабочая группа подготовит какой-то законопроект, значит мы будем его рассматривать. В какой 
он форме будет подготовлен, затем и будет ли голосовать Партия регионов – мы определимся в 
процессе рассмотрения этого документа. На сегодняшний день нет ни одного законопроекта, 
который, с нашей точки зрения, пригоден к рассмотрению". 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, голова комітету Верховної Ради з питань законодавчого 
забезпечення правоохоронної діяльності: "Для того, щоб заплутати вже пана Кокса і 
Кваснєвського, вони внесли оті законопроекти про лікування на вівторок, для того, щоб, 
стримати нібито слово, яке воно їм дали. Ну, вони просто – Кокс і Кваснєвський – не знають, як 
у нас можуть гратися цими словами, а ми знаємо". 

Проект бюджету на наступний рік уряд подасть до Парламенту 2 грудня  

UBR, Новини  

Кореспондент: Проект бюджету на наступний рік уряд подасть до Парламенту 2 грудня. 
Про це заявив Володимир Рибак після погоджувальної ради. За словами першого віце-спікера 
Сергія Арбузова, макропоказники головного кошторису безпосередньо залежатимуть від того, 
підпише Україна угоду про асоціацію з ЄС на вільнюському саміті чи ні. Також зараз уряд веде 
переговори з міжнародним валютним фондом, який висуває свої вимоги до розміру державного 
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боргу. 6 вересня Кабінет міністрів вже вносив перший варіант проекту бюджету а 2014 рік. 
Однак, Рада повернула його на доопрацювання. 

В парламенті хочуть знати, як йде підготовка бюджету на наступний рік  
5 канал, Бізнес час  

Кореспондент: В парламенті хочуть знати, як йде підготовка бюджету на наступний рік. 
Як повідомив спікер Володимир Рибак, цієї п'ятниці Верховна Рада планує заслухати це 
питання на годині уряду, а також розглянути ситуацію, що склалася в промисловості. Разом з 
тим, перший віце-прем’єр Сергій Арбузов зазначив, що з проектом кошторису-2014 Кабмін 
визначиться тільки після саміту у Вільнюсі, оскільки його результати можуть стати 
вирішальними для ключових макропоказників, які відповідно і буде закладено в бюджет. Тож 
потенційно, на думку посадовців, в парламенті проект головного кошторису може з’явитись 
тільки у перших числах грудня. 

Основні показники Держбюджету 2014 поки не сформовані  
Business, Новини  

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Основні показники Держбюджету 2014 поки не сформовані. Про 
це на погоджувальній раді повідомив перший віце-прем’єр-міністр Сергій Арбузов. За його 
словами, державний кошторис наступного року залежатиме від того, чи підпише Україна Угоду 
про асоціюю з Євросоюзом у Вільнюсі. А спікер Володимир Рибак уточнив: депутати побачать 
головний фінансовий документ країни на початку зими. Поки узгоджують основні фінансові 
показники.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Сьогодні ці показники ще узгоджуються і 
з міжнародними інституціями, і є у нас в середині держави. Тому уряд вносить пропозицію – на 
початку грудня, десь у районі 2 грудня внести пропозиції». 

Парламентарі ігнорують термін встановлений місією Кокса – Квасневського  

Перший діловий, Новини  

Анастасія МАРЧЕНКО, ведуча: Парламентарі ігнорують дедблайн встановлений місією 
Кокса – Квасневського. Розгляд 2 євроінтеграційних законопроектів, про прокуратуру та 
вибори, Верховна Рада перенесла на четвер. Причина – завелика кількість поправок. Тим часом 
у порядку денному на вівторок може з’явитися 5 документів, що дозволяють в’язням лікуватися 
за кордоном. Минулого тижня представники Європарламенту Олександр Квасневський та Пет 
Кокс попередили українську владу, що 19 листопада крайній термін для ухвалення всіх 
євроінтеграційних законопроектів.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: «Дуже багато, ви знаєте, поправок, 
більше тисячі на ці 2 закони. кажуть одне, роблять друге. Кажуть, що не будемо поправки, 
відкличемо поправки, а кожен день приносять. Ну це така депутатська робота». 

Відсьогодні пішов відлік останніх 10-ти днів до вільнюського саміту східного 

партнерства  

ICTV. Факти  

Олена ФРОЛЯК, ведуча: Відсьогодні пішов відлік останніх 10-ти днів до вільнюського 
саміту східного партнерства. Однак у питанні про асоціацію між Україною та Євросоюзом 
повна невизначеність. На засіданні ради Євросоюзу міністри закордонних справ не ухвалили 
остаточного рішення. А німецький канцлер Ангела Меркель не побачила готовності Києва 
створити передумови для підписання документа. Якщо питання Тимошенко не вирішать 
найближчими днями, угоду відкладуть на кілька років – наполягає захід. Адже 2014-го ЄС 
займеться виборами до Європарламенту і створенням нового складу Єврокомісії, а 2015 
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Україна обиратиме свого президента. До того може активізуватися Росія, яка у разі зриву саміту 
сприйме це як свою геополітичну перемогу. І посилить втягування Києва до Митного союзу. 
Під загрозою опиниться програма фінансової допомоги від Брюсселя, і співпраця з 
Міжнародним валютним фондом. А грошей в державному бюджеті дедалі меншає. Зростають 
невиплати зарплат і борг перед Газпромом. Є загроза дефолту. А ще крах євроінтеграції 
викличе невдоволення і самих українців, адже за опитуваннями, нині до 60 % громадян 
проєвропейськи налаштовані. 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: У Києві - погоджувальна рада лідерів 
фракцій. У Брюсселі - нарада міністрів закордонних справ. На кону – саміт у Вільнюсі. 
Європейські міністри повторюють, що для Європи важливе питання вибіркового правосуддя. 
Тобто – звільнення Тимошенко. 

Кетрін ЕШТОН, Верховний представник Євросоюзу з питань закордонних справах і 
політики безпеки: «Передусім, вони повинні розв'язати проблему вибіркового правосуддя. Це 
надзвичайно важливе питання». 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Та надзвичайно важливе питання 
пригальмувало. Робоча група так і не напрацювала узгодженого законопроекту. Навіть якщо він 
і з’явиться, то для регіоналів Європа - не указ. Не факт, що соратники Януковича натиснуть 
кнопки «за». 

Олександр ЄФРЕМОВ, наголошує лідер фракції Партії регіонів: «Если рабочая группа 
подготовит какой-то законопроект, значить мы будем его рассматривать. В какой он форме 
будет подготовлен, и будет ли голосовать Партия регионов, мы определимся в процессе 
рассмотрения этого документа». 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Поки немає погодженого варіанта, спікер 
включив до порядку денного всі існуючі. Попри відсутність компромісу, опозиція пропонує у 
вівторок якийсь із документів взяти за основу. А остаточно проголосувати у четвер. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, каже лідер фракції ВО «Батьківщина»: «Було б дуже знаково, якби 
Президент підписав ці закони прямо у стінах Верховної Ради». 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Спікер Президентові запрошення передасть, 
але йти не рекомендуватиме. Та й невідомо, на котру годину приходити. До двох 
законопроектів про реформу прокуратури та виборчого законодавства сумарно внесено понад 
тисячу пропозицій. А це - роботи на весь день. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної ради України: «Президент сказав, що розглядайте 
питання, приймайте рішення. Той закон, який буде підтриманий я підпишу. Я, як голова 
парламенту, не бачу необхідності присутності президента в парламенті». 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Працюватимуть депутати знову під пильним 
оком європосланців Пета Кокса та Олександра Кваснєвського. Саме з їхніх слів Європа 
сформує свою думку. 

Карл БІЛЬДТ, міністр закордонних справ Швеції: «Є два моменти: Вільнюс – не тут. Ми 
зараз у Брюсселі, і в нас на столі недостатньо аргументів для прийняття рішення, а Вільнюс – 
наприкінці наступного тижня. Подивимося. Зараз - ще рано». 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Ще рано, кажуть і Київські урядовці, коли їх 
питають: «Де бюджет?». Його обіцяють подати одразу після Вільнюського саміту. 

Віталій КОВАЛЬЧУК, народний депутат України, фракція партії "УДАР": "До уряду 
сьогодні одне питання: де бюджет? Відповідно до бюджетного кодексу, не пізніше 20 
листопада бюджет мав би бути прийнятий вже в другому читанні". 

Сергій АРБУЗОВ, перший віце-прем’єр-міністр: «Ви знаєте, вирішальним для нас буде 
ситуація яка відбудеться 29 листопада, і коли ми будемо знати, як ситуація буде розгортатись, 
такі показники ми і закладемо в бюджет. На сьогоднішній день немає ключових показників». 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Якби Київ швидше виконав домашнє 
завдання і не тягнув до останнього, то вже тепер можна було б подавати бюджет, орієнтуючись 
на макропоказники Євросоюзу. 
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Радослав СІКОРСЬКИЙ, міністр закордонних справ Польщі: «Кілька разів у Києві я 
попереджав українську владу, щоб не залишала справ на останню хвилину. На жаль, їх 
залишили, і це створює непевність щодо результату». 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Міністри закордонних справ ЄС жодного 
рішення щодо України не ухвалювали. Але наголосили, що можуть зробити це у будь-який 
момент. Поки Київ дивиться врізнобіч – Європа думає. 

Законопроекти про лікування засуджених за кордоном депутати розглянуть 

завтра у першому читанні  
24 канал, Новини  

Кореспондент: Законопроекти про лікування засуджених за кордоном депутати 
розглянуть завтра у першому читанні. Відповідне рішення ухвалене на засіданні 
погоджувальної ради. Втім поки "регіоналів" не влаштовує жоден варіант закону Тимошенко. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "Пропоную вас сьогодні зібрати так 
само робочу групу, яка очолюється паном Васильєвим, і поставити вже крапку в цій історії. 
Першим завтра поставити законопроект робочої групи, який внесений членами цієї робочої 
групи. Провести його перше читання і в другому читанні в четвер проголосувати і закон про 
прокуратуру, і закон про вибори, і закон, який дає можливість надати медичну допомогу Юлії 
Тимошенко". 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції ПР: "Как такового цельного документа еще никто 
не видел. Его нет. Идут только дискуссии по поводу: будет или не будет этот документ. 
Поэтому, в каком конечном варианте мы придем на голосование завтра в сессионном зале – 
одному Богу сегодня известно". 

Кореспондент: Спікер Володимир Рибак вніс до порядку денного всі чотири раніше 
зареєстрованих законопроекти щодо лікування засуджених. Якщо опозиція встигне 
зареєструвати п’ятий – обіцяє внести і його. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Розглянути ці чотири питання. буде 
прийнято рішення по якому питанню – йдемо далі. До вечора ситуація якось проясниться". 

Кореспондент: Аби в четвер поставити крапку з усіма євроінтеграційними 
законопроектами, у другому читанні опозиція готова відкликати більшість своїх поправок до 
закону про прокуратуру. 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, народний депутат, фракція "Батьківщина": "Ми готові провести 
розмову і попросити членів нашої фракції, а також членів фракції "УДАР" і "Свобода", 
відкликати 462 поправки і залишити тільки шість поправок, які стосуються безпосередньо 
зауважень Венеціанської комісії". 

Кореспондент: Нагадаємо, минулого тижня євроспостерігачі призначили 19 листопада як 
крайній термін, коли депутати мають проголосувати за три євроінтеграційні законопроекти – 
про прокуратуру, вибори народних депутатів та щодо лікування засуджених за кордоном. 
Сьогодні питання України обговорювала Рада Євросоюзу. Втім жодного рішення стосовно 
можливого підписання угоди про асоціацію з Україною міністри не ухвалили. 

Депутаты никак не могут принять три евроинтеграционных законопроекта  

Интер, Подробности  

Анастасия ДАУГЛЕ, ведущая: Вильнюсский саммит на носу, депутаты ищут согласия по 
трем законопроектам из европакета. На чем спотыкаются и с чем соглашаются, подробнее - 
Анна Панова. 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Оппоненты приветствуют друг друга на согласительном 
- и тщетно пытаются прийти к согласию. Законы о выборах и прокуратуре стоят в повестке на 
четверг. Оппозиция приглашает в зал президента. 
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Арсений ЯЦЕНЮК: "Було би дуже знаково, щоб президент України підписав ці 
законопроекти, прямо в стінах Верховної ради України". 

Владимир РЫБАК, Председатель Верховной рады Украины: "У президента є свій 
розпорядок дня, я, як голова парламенту, не бачу необхідності присутності президента в 
парламенті". 

Александр ЕФРЕМОВ, народный депутат Украины, лидер фракции Партии регионов: 
"Так это не делается, когда что-то взбрело в голову одному депутату. Зачем? Самих себя 
смешить, или как?" 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Но главный вопрос европакета - экс-премьер 
Тимошенко. Законопроект о ее лечении сегодня в который раз пытались написать в четыре 
руки - власть и оппозиция. Депутатов - как подменили. Никаких скандалов и оскорблений. 
Виден компромисс в конце тоннеля! Оппозиция, наконец, согласна: после лечения в Германии 
Тимошенко должна отсидеть свой срок. Осталась одна загвоздка - "регионалы" требуют, чтобы 
узница вернула государству долги. Утром деньги - вечером больница. 

Ирина ГЕРАЩЕНКО, народный депутат Украины, фракция УДАР: "Ми вважаємо, що 
треба відлити мухи від котлет. Ми вважаємо, це треба відділити - окремо лікування, окремо - 
інші рішення суду". 

Инна БОГОСЛОВСКАЯ, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Ми 
тільки за те, щоб була якась частка погашена збитків, щоб людина продемонструвала добру 
волю, якщо вже їде лікуватися за кордон". 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Расставлять запятые планируют до глубокой ночи. И 
попробуют уже завтра вынести законопроект на голосование. Но не саммитом единым 
озабочены депутатские умы! Декабрь уж близится, а госбюджета нет! 

Виталий КОВАЛЬЧУК, народный депутат Украины, фракция УДАР: "До уряду сьогодні 
одне питання: де бюджет? Вся країна опинилася в заручниках непрофесіоналізму уряду". 

Анна ПАНОВА, корреспондент: В заложниках вильнюсского саммита, - парирует 
первый вице-премьер. Только после него министры смогут сводить дебет с кредитом. 

Сергей АРБУЗОВ, первый вице-премьер-министр Украины: "На сьогоднішній день ми 
не знаємо ключових показників. Як тільки ми дізнаємося, закладемо їх до бюджету і передамо 
на розгляд Верховній раді". 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Обещания первого вице-премьера Арбузова - долги по 
соцвыплатам будут выплачены до 10 декабря. Это указание президента, и Кабмин его должен 
исполнить. 

Період лікування ув’язнених за кордоном не буде враховуватися у загальний 

термін відбування покарання  

ТВі, Сьогодні  

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Період лікування ув’язнених за кордоном не буде 
враховуватися у загальний термін відбування покарання. На таку умову погодилися усі члени 
робочої групи, яка працює над узгодженням норм законопроекту Про дозвіл ув’язненим 
лікуватися за межами України. Пошук компромісного варіанту затягнувся до вечора. Урешті, 
погодившись на тюремні канікули для Тимошенко, робоча група взяла перерву до вівторка. За 
подіями слідкувала Олена Стецюк. Олено, привіт. Розповідай. 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Привіт, Андрію. До саміту у Вільнюсі державного 
бюджету не буде. Так заявив перший віце-прем’єр Сергій Арбузов. Мовляв, показники 
кошторису країни залежатимуть від того чи підпише Україна Угоду про асоціацію. У 
провладній фракції кажуть – бюджет країни буде на початку грудня. Опозиція заявляє – це 
запізно. 

Олександр ЄФРЕМОВ, голова фракції Партії регіонів у ВР: "Почему так получилось, и 
вообще что происходит с бюджетом, это не для… нашего государства. Я что-то не слышал 
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таких возмущений, когда Юлия Тимошенко вообще бюджет не подавала, и не рассматривала. И 
работала целый год без бюджета. У нас булла и такая ситуация в нашем государстве. И тогда 
одна двенадцатая часть каждомесячного предведущего бюджета направлялась на 
финансирования". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Камінь спотикання, як завжди, євроінтеграційні 
законопроекти. Регіоналів не влаштовує жоден із варіантів вирішення проблеми з Юлією 
Тимошенко. Арсеній Яценюк просить спікера Рибака запросити у четвер Президента на 
засідання Ради аби побачити справжні наміри гаранта. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції ВО "Батьківщина" у ВР: "Колись була Переяславська 
рада, а зараз повинна бути європейська рада. Для того, щоб Президент України прибув до 
парламенту, і в парламенті були проголосовані три останні законопроекти, які відкривають 
шлях до підписання Угоди між Україною і Європейським союзом. І було би дуже знаково, що 
Президент України підписав ці законопроекти". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Продовження серіалу "Доля Тимошенко" вже о 16-й на 
робочій групі. За основу взяли законопроект опозиції за минулий тиждень. Вносять зміни по 
пунктах. Після суперечок, робоча група одноголосно погодилася аби строк лікування за 
кордоном не зараховувався у термін ув’язнення. Тобто канікули для Тимошенко. Опозиція 
сподівається – влада підтримає інший пункт. 

Ірина ГЕРАЩЕНКО, народний депутат, фракція "УДАР": "Власне ми наполягаємо на 
наступному – якщо законопроект у нас називається Про гуманізацію виконання окремих видів 
покарань, то ми маємо гуманізувати нашу цю пенітенціарну систему. Якщо людина важко 
хворіє, і якщо вона в цей час лікується, не порушує, знову таки, закони, і суд потім приймає 
рішення, що її можна позбавити відбування, остаточної оцієї частини покарання, то потрібно це 
врахувати". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: На подив опозиції, провладна фракція згодна аби суд 
вирішував долю засуджених після лікування. Проблемним пунктам усі, без винятку, 
прогнозують питання грошового відшкодування. 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат, фракція Партії регіонів: "Поки що стояли на 
тому, що ми тільки за те, щоб була частка погашена збитків, щоб людина продемонструвала 
добру волю, якщо вже їде лікуватися за кордоном. Опозиція абсолютно проти. Я думаю, що це 
питання буде одне з найбільш контраверсійних сьогодні ". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Та сьогодні вирішити ці проблеми не вийшло. І 
засідання робочої групи відклали на завтра. А який час – не знають це і самі депутати. Тож 
прогнозують, що можливо питання Тимошенко буде винесено до зали вже на четвер. Колего. 

За словами спікера парламенту Володимира Рибака, у Верховній Раді 
зареєстровано 4 законопроекти про лікування засуджених закордоном  

ТРК Ера. Підсумки  

Олена КИРИК, ведуча: За словами спікера парламенту Володимира Рибака, наразі у 
Верховній Раді зареєстровано 4 законопроекти про лікування засуджених закордоном. А також 
два про реформування прокуратури і виборчого законодавства. Останні проекти депутати 
можуть ухвалити в цілому вже цього тижня. Натомість, над компромісним документом про 
лікування ув’язнених влада і опозиція ще будуть працювати, аби встигнути до саміту у 
Вільнюсі наприкінці листопада. Так само, до саміту країні не слід чекати і проекту бюджету на 
наступний рік. Уряд пообіцяв депутатам, що зможе розробити остаточний проект кошторису 
лише після того, як вирішиться доля угоди про асоціацію з ЄС.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: «Ну, часу дуже мало залишилося 
для розгляду бюджету. Але є показники, основа, на яких показниках формується бюджет на 
2014 рік. Уряд вносить пропозицію на початку грудня, десь в районі 2 грудня, внести 
пропозицію. Тому у нас буде на це грудень місяць». 
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Гість студії - Михайло Чечетов, народний депутат України, фракція Партії регіонів  

БТБ, Новини  

Оксана ГУТЦАЙТ, ведуча: І всі питання – і найгостріші, і найважливіші – ми задамо 
народному депутатові України Михайлові Чечетову. Добрий вечір, пане Михайло. Робоча група 
знайшла компроміс, знаходить компроміс, домовляється до того, щоб було зручно і владі, і 
опозиції, на вашу думку, це свідчить про те, що ми встигнемо ухвалити законопроект до 
вільнюського саміту? 

Михайло ЧЕЧЕТОВ, народний депутат України, фракція Партії регіонів: "Вы знаете, 
мудрый народ говорит: спеши медленно, поспешишь – людей насмешишь. Поэтому мы свою 
позицию изложили сразу, мы свои карты раскрыли и сказали, что на сегодняшний день ни один 
законопроект авторский какого-то депутата, ни один законопроект какой-то фракции не имеет 
перспективы набрать 226 голосов. И вы знаете, что по нашей инициативе была создана рабочая 
группа на паритетных началах, она разрабатывает законопроект совместный". 

Оксана ГУТЦАЙТ, ведуча: Ну, вона нібито там вже узгоджує питання? 

Михайло ЧЕЧЕТОВ, народний депутат України, фракція Партії регіонів: "Этот 
законопроект получит возможность, или обретет какие-то шансы для принятия, если он будет 
завизирован всеми руководителями фракций. Если рабочая группа дойдет до консенсуса, и 
всеми руководителями фракций будет завизирован, тогда просматривается перспектива его 
принятия. На сегодняшний день там далеко еще, я думаю, что прошли где-то третью часть 
принципиальных моментов, остальные главные, принципиальные моменты остались пока за 
скобками, о которых еще дискуссии будут идти. Дай бог, получится, значит, будем 
рассматривать…" 

Оксана ГУТЦАЙТ, ведуча: Як сказала наш кореспондент, до останнього, ціла ніч 
попереду. 

Михайло ЧЕЧЕТОВ, народний депутат України, фракція Партії регіонів: "Да, наш народ 
говорит еще так: нашому теляті та вовка б з’їсти. Поэтому появится документ согласованный – 
значит, будем рассматривать, если нет – завтра выносится 5 или 10 авторских законопроектов, 
это люди, которые хотят засветиться на Украину, так сказать, чтоб их засветили, поднять свой 
рейтинг в глазах избирателей, ну, они наберут по 50-60 голосов, да и все". 

Оксана ГУТЦАЙТ, ведуча: Сьогоднішня пропозиція Арсенія Яценюка з приводу того, 
щоб запросити у Верховну Раду Віктора Януковича, щоб він підписав євроінтеграційні 
законопроекти. Взагалі, з чого така просьба, і які мотиви цього від Арсенія Яценюка? 

Михайло ЧЕЧЕТОВ, народний депутат України, фракція Партії регіонів: "Ну, я могу 
прокомментировать так: чем бы дитя ни тешилось, лишь бы не плакало. Это детский лепет. Что, 
у Президента других дел нету, чем в этот цирк идти? В цирке под куполом ему делать нечего. 
Пусть хоть майки поснимают, пусть оденут нормальную одежду, чтоб не позорили, тогда хоть 
Президент может прийти. Я думаю, там делать нечего, я категорически против. Час работы 
Президента нам очень дорого обходится налогоплательщикам, поэтому там делать абсолютно 
нечего. Тем более, я не вижу перспективы на этой неделе принять все законопроекты, исходя из 
чисто политического контекста в позиции оппозиции. Потому что для нее нужен пиар, 
дивиденды, они уже там хотят с шапкой ходить, собирать…" 

Оксана ГУТЦАЙТ, ведуча: Завтрашній приїзд єврокомісара Штефана Фюле якось 
змінить цю ситуацію? Чи вплине це якось на голосування? 

Михайло ЧЕЧЕТОВ, народний депутат України, фракція Партії регіонів: "Дискуссии 
должны идти. Я всегда сторонник того, чтоб любые проблемы, самые острые, самые 
запутанные решались за столом переговоров, на круглых столах, глядя глаза в глаза и так далее. 
Это нормально, что приезжают европейские политики, это еще раз говорит, что они увидели, 
какая это могучая держава Украина, с каким потенциалом. Вы думаете, так, при всем уважении, 
ездили в другие страны прибалтийские? Да никогда! Это о чем говорит? Что все понимают, на 
какую чашу весов Украина ни станет, сразу резко подскакивают акции. Если Украина начнет 
сотрудничать активно с Россией, значит, Европа проседает, Россия подымается. Если наоборот 
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– та проседает, то есть этот довесок, который резко повышает экономическую 
привлекательность или одного блока, или второго. Это делает честь нам, мы – большущая 
европейская страна, с мощным потенциалом, интеллектуальным, научно-техническим, 
людским, промышленным, географическим, земельным. Я уже говорил, что это житница, мы 
полмира скоро будем кормить". 

Оксана ГУТЦАЙТ, ведуча: Давайте зараз вже повернемося до питання, яке цікаве майже 
всім нашим глядачам, - держбюджету. Володимир Рибак сказав, що депутати пропонують у 
п’ятницю заслухати держбюджет у Верховній Раді, але деякі експерти, і перший віце-прем’єр 
сьогодні наголосили на тому, що всі основні макропоказники будуть тільки після вільнюського 
саміту. Ви поділяєте цю точку зору? 

Михайло ЧЕЧЕТОВ, народний депутат України, фракція Партії регіонів: "Абсолютно. 
Владимир Васильевич так сказал, в пятницу у нас есть час правительства, и министр финансов 
просто расскажет о подготовке бюджета. Бюджет сегодня сверстать невозможно, я вам говорю 
как профессиональный экономист, как доктор наук, как профессор, как заслуженный экономист 
Украины. Нельзя сверстать. Ведь для того, чтобы вы сориентировались, что можете купить в 
магазине, вы должны знать, сколько у вас в кошельке и на карточке. Если у вас нет ни на 
карточке, не знаете, сколько в кошельке, вы не сориентируетесь, сколько можете купить. Как 
можно купить, не зная, сколько у вас денег? На сегодняшний день у нас нет четкой кредитно-
ресурсной базы, которую мы должны использовать в бюджете. И в зависимости от того, какой 
результат будет в Вильнюсе, если будет один результат – значит, будет одна кредитно-
ресурсная база, значит, считать по одному можно, если будет другой результат, значит, другая 
кредитно-ресурсная база, они разные, значит, по-другому можно считать. Поэтому на 
сегодняшний день просто это как уравнение с двумя неизвестными, которое нельзя сразу 
решить. Поэтому как только четкое прояснение будет по Вильнюсу, сразу, буквально через 2-3 
дня, в первых числах декабря бюджет будет в Верховной Раде, и мы, я думаю, до нового года 
его примем, и страна войдет с бюджетом в новый год". 

Оксана ГУТЦАЙТ, ведуча: Прем’єр-міністр наш заявляв про те, що, взагалі, Україна 
дуже втрачає, бізнес, я маю на увазі, дуже втрачає від євроінтеграції, я маю на увазі – з 
російськими споживачами, з російськими ринками, але Європа нічого взамін нам не пропонує. І 
взагалі, от дуже багато зараз експертів кажуть про те, що якось не інформують наших 
бізнесменів про те, що євроінтеграція – вона в довгостроковій перспективі нам вигідна, а не 
саме зараз. Знову-таки, підприємці просили відтермінувати, щоб оновити технічну базу, 
відтермінувати підписання цієї угоди. На вашу думку? 

Михайло ЧЕЧЕТОВ, народний депутат України, фракція Партії регіонів: "Знаете, я 
всегда смотрю и ориентируюсь прежде всего на тех, для кого это мы делаем, для людей, не для 
политиков, а для людей. И на сегодняшний день, действительно, я, допустим, сторонник того, 
что паузу нужно сделать. Почему? Дело в том, что решение любого вопроса имеет цену. Когда 
Польша – сейчас цифры скажу – когда Польша интегрировалась, Европа списала 75 миллиардов 
долга, списала, и после этого еще 75 миллиардов дала. Так Польша ж поменьше. Мы посчитали, 
Азаров озвучил цифры, я знаю, что нам, чтоб успешно интегрироваться в Европу, надо 160 
миллиардов долларов. На сегодняшний день не то, что 160 миллиардов не дают, они не могут 
даже погасить тот ущерб, что нанесло решение Тимошенко – подписание газовых договоров – 
20 миллиардов, и эти не хотят давать. Говорят, там миллионов 400 дадим, да. Поэтому на 
сегодняшний день потеря рынков при отсутствии компенсации с той стороны – это чревато 
серьезнейшими последствиями для страны. Поэтому пока… мы ж не говорим сейчас с Европой 
о компенсаторах, я думаю, нужно сделать паузу". 

Оксана ГУТЦАЙТ, ведуча: Я вам дякую за розмову. Про плани парламентарів і про те, 
як вони здійсняться, ми говорили з народним депутатом Михайлом Чечетовим. 

Опозиціонери і регіонали «саботують» питання Тимошенко  

Радіо Свобода, Ранкова Свобода 
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У вівторок депутати від влади та опозиції знову шукатимуть компроміс у робочій групі з 
підготовки законопроекту про лікування засуджених за кордоном. На черговому її засіданні, 
яке відбулося напередодні, дійти згоди не вдалося. Опозиціонери та регіонали продовжують 
звинувачувати одне одного у «саботажі» розв’язання «проблеми Тимошенко». А експерти 
припускають, що екс-прем’єра випустять за кордон після саміту у Вільнюсі, хоча законопроект 
про це ухвалять перед зустріччю в столиці Литви, де Україна зможе підписати угоду про 
євроасоціацію. 

19 листопада – і черговий день діяльності робочої групі з підготовки законопроекту про 
лікування засуджених за кордоном, і чергове пленарне засідання Верховної Ради. І саме 19 
листопада визначила минулого тижня місія євроспостерігачів Кокса-Квасневського як останній 
день, коли українському парламенту «можна зробити те, що треба» (за словами екс-президента 
Польщі) для вирішення «проблеми Тимошенко». 

Але напередодні парламентарі-регіонали заявили, що не підтримають цього дня 
документи, які дозволили б ув’язненій Юлії Тимошенко лікуватися за межами України. 

Провладні народні обранці запевняють у готовності до компромісу, але також 
констатують: відповідні законопроекти у своєму нинішньому вигляді суперечать Конституції. 
Зокрема, це вкотре підтвердилося під час засідання робочої групи в понеділок, наголосив у 
коментарі Радіо Свобода член групи, депутат Партії регіонів Володимир Олійник. 

«Ми мусимо керуватися тільки Конституцією України. А це означає, що ми не можемо 
створити механізми, що дозволятимуть особам, котрі вчинили злочин, уникнути відбування 
покарання. І ми не можемо зробити закон під одну особу. Ми повинні це робити під проблему. 
Проблему лікування осіб за кордоном, якщо є така потреба і немає відповідних застережень», – 
підкреслив Володимир Олійник. 

Хоча спершу понеділкове засідання робочої групи відбувалося практично в унісон, як 
зазначав позафракційний член групи Ігор Єремеєв, «раптово зникли взаємні нападки, 
практично по всіх питаннях знайдено консенсус і проголосовано. Я сподіваюсь, що з таким 
підходом ми маємо шанси швидко доопрацювати закон...» 

Інший член робочої групи, депутат від УДАРУ Ірина Геращенко протягом засідання 
зазначала: «2,5 години без сварки. Йдемо по нормах напрацьованого опозицією законопроекту 
3599Д. Постатейно. ПР пропонують свої правки до певних статей, ми налаштовані на 
конструктив і роботу до переможного кінця… Ми навіть погодилися на те, аби лікування за 
кордоном у медичній установі не враховувалося в термін відбування покарання, а вважалося 
так званими «тюремними канікулами». 

Проте коли засідання робочої групи з підготовки законопроекту про лікування 
засуджених за кордоном завершилося, Ірина Геращенко підбила Радіо Свобода його підсумки 
без оптимізму. 

«Коли, як мені здається, Партія регіонів побачила, що ми не вступаємо в якісь склоки, 
з’ясування стосунків, що ми справді готові до компромісів, аби закон таки внесли до сесійної 
зали і проголосували, знову почався саботаж і було припинено сьогоднішнє (18 листопада – 
ред.) засідання робочої групи, оголошено перерву до 19 листопада, хоча ми наполягали, що 
маємо закінчити цю роботу 18 листопада», – сказала Ірина Геращенко. 

«Янукович хоче бути першою зіркою на саміті» 

А політичний експерт Олеся Яхно зауважила Радіо Свобода, що успіх засідань робочої 
групи, як і успіх нинішнього пленарного тижня Верховної Ради залежить не від самих 
депутатів, а від одного-єдиного політика. Політика, котрий зараз здійснює багаторівневу, 
складну гру, щоб і проблема підписання угоди про євроасоціацію у Вільнюсі, й «питання 
Тимошенко» були вирішені передусім на його умовах. 

Тим часом євродесант в Україні посилиться 19 листопада ще одним діячем – до Пета 
Кокса і Олександра Квасневського приєднається єврокомісар із питань розширення і 
європейської політики сусідства Штефан Фюле. Про це повідомив Радіо Свобода речник 
представництва ЄС в Україні Девід Стулік. 


